
به منظــور توســعه و تداوم 
مشارکت صنعت و مراکز علمی 
پژوهشی ، تفاهم نامه همکاری 
میان شرکت آبفا اســتان اصفهان و دانشگاه آزاد 

اسلامی واحد اصفهان امضا شد.
این تفاهم نامه به منظور استفاده مطلوب از ظرفیت 
ها و توانایی های موجود در دو مجموعه، در جلسه 
ای با حضور مســئولین و نماینــدگان مرتبط دو 

طرف برگزار گردید ، مدیرعامل شرکت آبفا استان 
اصفهان هدف اصلی تبادل این تفاهم نامه را بهره 
گیری مطلوب از توانمندی ها، تجارب و ظرفیت 
های پژوهشی و علمی طرفین عنوان کرد و گفت: 
پیشبرد وتقویت پژوهش های مرتبط با صنعت آب 
و فاضلاب در سطح ملی، منطقه ای و بین المللی، 
توسعه ارتباطات علمی، پژوهشی و آموزشی و تبادل 
اطلاعات علمی، فنی و پژوهشی مرتبط با صنعت 

آب وفاضلاب همواره مد نظر شرکت بوده است.
هاشم امینی اظهار امیدواری کرد با اجرای صحیح 
این تفاهم نامه و انسجام بیشــتر ارتباط علمی و 
پژوهشی شرکت آب و فاضلاب استان و دانشگاه 
آزاد اســلامی واحد اصفهان، شاهد موفقیت های 
روزافــزون هر دو مجموعــه باشــیم و گام های 
موثرتری در جهت شــکوفایی و بالندگی میهن 

اسلامی برداریم.

تبادل تفاهم نامه همکاری مشترک علمی پژوهشی شرکت آبفا استان و دانشگاه آزاد اصفهان
پیشبرد وتقویت پژوهش های مرتبط با صنعت آب و فاضلاب در سطح ملی، منطقه ای و بین المللی، توسعه 
ارتباطات علمی، پژوهشی و آموزشی و تبادل اطلاعات علمی، فنی و پژوهشی مرتبط با صنعت آب وفاضلاب 

همواره مد نظر شرکت بوده است.
اخبار اصفهان

گــــــزارش

گـــزارش

فولاد مبارکه موفق به تمدید و صدور مجدد همۀ استانداردهای مدیریتی شد

جلسۀ اختتامیه ممیزی 
خارجی استانداردهای 
یکپارچه مدیریتی شرکت فولاد مبارکه با 
حضور شورای معاونان و مدیران ارشد این 
شرکت روز چهارشــنبه 5 آذر برگزار شد 
و در نهایت با توجه به گزارش ارائه شده از 
سوی تیم ممیزی شــرکت SGS، فولاد 
مبارکه موفق به تمدید و صدور مجدد همۀ 

استانداردهای مدیریتی گردید.

سید مهدی نقوی معاون تکنولوژی شرکت فولاد 
مبارکه با اعلام این خبــر در گفت وگو با خبرنگار 
فولاد اظهار داشــت: این ممیزی در بخش های 
مدیریت کیفیت)ISO9001:2015(، مدیریت 
 ،)ISO45001:2018( ایمنی و بهداشت شغلی
 ،)ISO14001:2015( مدیریت زیست محیطی
مدیریت انرژی )ISO50001:2018(، مدیریت 
 ،)ISO10002:2018(شــکایات مشــتریان
 )ISO10004:2018( مدیریت رضایت مشتریان
 ،)ISO10015:1999( و مدیریــت آمــوزش
مدیریت ریسک )ISO31000:2018( و مدیریت 

دانش )ISO30401:2018( برگزار گردید.
 معاون تکنولوژی فولاد مبارکه با اشاره به اجرای 
این ممیزی در قالب یک تیم هشــت نفره افزود: 
این تیم از شــرکت SGS سوئیس به مدت 75 
نفر روز از تاریخ 99/08/10 تا 99/09/05 فرایند 
انجام ارزیابی را به عهده داشتند. با توجه به شرایط 
موجود ناشی از شیوع بیماری کرونا، ممیزی این 

دوره به صورت مجازی و با برگزاری 148 جلســه 
انجام شد.  وی حوزه های تمرکز ممیزی خارجی 
شرکت فولاد مبارکه را در این دوره در قالب شش 
حوزه برشمرد: 1-اطلاع رسانی، آموزش و اجرای 
صحیح دستورالعمل ها و گردش کار؛ 2-کنترل 
شاخص های فرایندی و تعریف اقدامات اصلاحی 
مرتبط؛ 3-کنترل اقدامــات اصلاحی/پروژه های 
بهبود مرتبــط با کیفیت محصــولات به منظور 
افزایش رضایــت و کاهش ادعای مشــتریان؛ 4 
-اقدامات تدوین شده جهت صرفه جویی مرتبط 
با کاهش مصرف انــرژی؛ 5-میزان پیشــرفت 
اقدامات مرتبط با کاهش ریسک های اولویت دار 
)ریســک های H( نواحــی؛ 6 -میــزان تحقق 
اهداف و پروژه های بهبود تعریف شــده در حوزۀ 
محیط زیســت. نقوی در ادامه ضمن تبریک این 
موفقیت، به برگزاری بیش از 350 جلسه ممیزی 

داخلی و خارجی در دو ماه گذشته به صورت مجازی 
اشاره کرد و از کلیۀ همکاران در واحدهای شرکت 

بابت مشارکت در این فرایند تشکر نمود.
وی با تأکید بر اهمیت جاری سازی سیستم های 
مدیریتی و نقش آن ها در موفقیت های شــرکت 
فولاد مبارکه، خواســتار ریشــه یابی و رفع کلیۀ 
یافته های به دســت آمده از فراینــد ممیزی در 

زمان بندی اعلام شده گردید.
عباس اکبری محمدی معاون نیروی انســانی و 
سازماندهی و سرپرست معاونت بهره برداری شرکت 
فولاد مبارکه نیز در اختتامیــۀ ممیزی خارجی 
اســتانداردهای یکپارچۀ مدیریتی شرکت فولاد 
مبارکه ضمن ابراز تشکر از تیم ممیزی به جهت 
ارائۀ گزارش حوزه های بهبود، فرایند ممیزی را از 
مهم ترین رویکردهای یادگیری و مؤثر در چرخۀ 

بهبود مستمر عنوان کرد .

اخبار اصفهان
گــــــزارش

۱۸۰ واحد صنفی در اصفهان پلمب شد

اصناف می توانند به 
صورت اینترنتی به 
فروش محصولات 
خود اقدام کنند و 

اگر بتوانند خدمات 
و محصولات خود را 

به صورت های آنلاین 
به مردم ارائه دهند 

بسیار خوب است و از 
نظر ما اشکال ندارد

رئیس اتاق اصناف اصفهان گفت: غیر از تسهیلات دولت برای کسبه، بستری برای تامین معاش آنان در نظر گرفته نشده با این حال در چند روز گذشته 
بیش از هزار واحدصنفی تذکر و حدود ۱۸۰ صنف مورد پلمب شد.

رسول جهانگیری اظهار داشت: 
ستاد ملی کرونای کشور تعطیلی 
گروه های 2 و 3 و 4 را در شهرهای 
قرمز اعلام کرد و تنها گروه یک 
هستند که به سبب توزیع و ارائه 
مواد غذایی و خدماتی می توانند 

فعالیت کنند.
وی بیان کرد: برای کسبه هایی که واحد صنفی 
خود را بستند یک بسته پیشنهادی به ستاد ملی 
مقابله با کرونا اعلام کردیم تا دولت تسهیلاتی 
را در بحث قانون گذاری، تخفیف های مالیاتی 
و بیمه و تامین اجتماعی بــه صاحبان اصناف 

ارائه دهد.
رئیس اتاق اصناف اصفهان افزود: اوایل ســال 
نیز پیشــنهادی را برای اجاره بها مسکن ها به 
دولت ارائه کردیم که تصویب شــد و به تازگی 
همانند آن پیشنهاد را برای ممنوعیت افزایش 
اجاره های بی رویه اصناف به استانداری اصفهان 
عرضه کردیم که امیدوار هستیم این مورد نیز 

مصوب شود.
وی خاطرنشان کرد: ما پیگیر مطالبات صنفی 
مردم هستیم اما محدودیت ها و معذوریت های 
دولت را نیز بایــد در نظر گرفت که شــرایط 
اقتصادی خوبی را به وجود نیــاورده اما دولت 
می تواند با همکاری ســتاد ملی مقابله با کرونا 
برخی قوانین را تصویب کند تا به کمک حوزه 

اقتصاد و کسب و کار کشور بیاید.
جهانگیری ادامه داد: غیر از تســهیلات دولت 
برای کسبه، بستری برای تامین معاش آنان در 
نظر گرفته نشده اما می توان وام هایی را به آنان 
تخصیص داد که با این حال کم کردن اقساط 
آن وام نیــز تاثیری در کمک به کســبه بیکار 

نخواهد داشت.
وی ضمن تشکر از کسبه و صاحبان اصناف در 
اصفهان گفت: باید از اصناف تشــکر ویژه کرد 
که بدون دریافت هیــچ کمک مالی و حمایتی 
عملا از مال خود گذشــتند تا به سلامت مردم 
کشورشان کمک کرده باشند و از خود گذشتگی 
به خرج دادند و همراهــی خوبی با محدودیت 

های کرونایی داشتند.
رئیس اتاق اصناف اصفهان تصریح کرد: اصناف 
خاطی نیز بودند که به دستورالعمل ها اعتنایی 
نکردند و واحدهای صنفی خود را باز گذاشتند 
به طوری که در چند روز گذشته بیش از 1000 

واحد صنفی تذکر و حــدود 180 صنف مورد 
پلمپ قرار گرفتند اما بیشــتر موارد به صورت 

ارشادی و تذکری بوده است.
وی با اشــاره به دیگــر متخلفان بیــان کرد: 
مغازه هایی کــه درب صنف خــود را نیمه باز 
می گذارند نیز باز محســوب می شوند و شامل 
اعمال قانون دولت خواهند شد و با آنان برخورد 

می شود.
جهانگیری با ابراز خرســندی برای فروش در 
فضاهای مجازی عنوان کرد: اصناف می توانند به 
صورت اینترنتی به فروش محصولات خود اقدام 
کنند و اگر بتوانند خدمات و محصولات خود را 
به صورت های آنلاین به مردم ارائه دهند بسیار 

خوب است و از نظر ما اشکال ندارد.

   اصفهان نارنجی شــود، از شنبه بازار 
بزرگ اصفهان باز می شود

رئیس اتاق اصناف اصفهان با بیان اینکه مطابق 
آخرین اعلام تنها چهار شهرستان نایین، نطنز، 
تیران و کرون و اردستان در وضعیت قرمز کرونا 
قرار دارند، گفت: اگر ستاد ملی کرونا اصفهان را 
در وضعیت نارنجی اعلام کند، از روز شنبه بازار 
بزرگ اصفهان و بازارهای سرپوشیده این شهر 

دوباره باز خواهند شد.
رسول جهانگیری در خصوص تمدید محدودیت 
های مقابله با کرونــا به مدت یــک هفته در 
شــهرهای قرمز، اظهار کرد: از 24 شهرستان 
اســتان اصفهان، تنها چهار شهرستان نایین، 
نطنز، تیران و کرون و اردستان در وضعیت قرمز 
قرار دارند و بقیه شهرستان ها همچون اصفهان 

به وضعیت نارنجی بازگشته اند.
وی با بیــان اینکه قرار شــده تصمیم نهایی را 
ستاد ملی کرونا اعلام کند و این محدودیت ها 

تا صبح شنبه ادامه دارد، افزود: البته به مدت یک 
هفته دوباره محدودیت های شدید کرونا برای 
شهرهای قرمز تمدید می شود و در شهرهای 
نارنجی نیز گروه شغلی 2 می توانند فعالیت خود 

را دوباره از سر بگیرند.
رئیس اتــاق اصناف اصفهان گفت: براســاس 
آخرین آمار نیــز، اصفهان از حالــت قرمز به 
وضعیت نارنجی بازگشته و مشاغل گروه دو نیز 
اجازه فعالیت خواهند داشت. وی تاکید کرد: اگر 
ستاد ملی کرونا اصفهان را در وضعیت نارنجی 
اعلام کند، از روز شــنبه بازار بزرگ اصفهان و 
بازارهای سرپوشیده این شهر دوباره باز خواهند 
شــد. جهانگیری همچنین گفــت: با تصمیم 
ستاد ملی کرونا، سه رسته شغلی هچون تامین 
کنندگان مواد شیمیایی جهت عرضه مواد ضد 
عفونی و نیاز کارخانجات دارویی، بیمارستان ها، 
آزمایشگاه ها و صنایع مختلف، عرضه کنندگان 
ابزار و یراق مشتمل بر تامین کنندگان مواد و 
مصالح ایزوگام، قطعات پمــب و ابزار مورد نیاز 
صنایع و فروشندگان و عرضه کنندگان قطعات 
و لوازم یدکی کشــاورزی به گروه شغلی یک 

اضافه شدند. 
وی البته یادآور شد: اصفهان پیش از این تصمیم، 
یک گام جلوتر از کشور عمل کرده بود و عرضه 
کنندگان ابزار و یراق آلات را به دلیل اینکه در این 
شهرستان کشت پاییزه انجام می شود، فعالیت 

آنها در این دو هفته آزاد بود.
رئیس اتاق اصناف اصفهان در خصوص همکاری 
اصناف طی دو هفته گذشته، گفت: طی 11 روز 
گذشته مجموع پلمب های واحدهای صنفی 
کمتر از 200 واحد بود که این آمار در برابر بیش 
از 100 هزار واحد صنفی شهرســتان اصفهان 

عدد ناچیزی است.

تسنیم
گـــزارش
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قیمت 2۰۰۰ تومان

روزنامه اقتصادی استان اصفهان

اصفهان در صدر دریافت تسهیلات تولید و اشتغال

2 ادامه در صفحه 

بازار طلا و سکه 99/9/12 ساعت 15:30

 
اوج مشکلات 

اقتصادی معلولان 
در دوران کرونا

امروز ، روز جهانی معلولان است. 
اگر تا کنون با فرد معلولی ارتباط 
داشته اید به خوبی میدانید که این 
افراد اگر چه در یک یا چند عضو 
بدنشــان نواقصی وجود دارد اما 
روح بلند و روحیه استقلال طلبی 
دارند و از هر گونــه ترحم بیزار 
هستند اما این مسئله دلیل آن 
نمی شود که جامعه وظایف خود 
در قبال افراد معلول را فراموش 
کنند زیرا هر فــردی در اجتماع 
حق دارد شرایطی را داشته باشد 
که به راحتی بتواند کار ، زندگی و 

فعالیت داشته باشد.
در شــرایط این روزها که علاوه 
بر کرونــا مشــکلات اقتصادی 
نیز گریبان همه افــراد جامعه 
را گرفته اســت، افراد معلول در 
مضیقه بیشتری قرار گرفته اند . 
مشکلات اقتصادی که افراد عادی 
جامعه را نیز در تأمین هزینه های 
روزمره با چالش روبــه رو کرده 
است، فشار مضاعفی را بر معلولان 
و خانواده های آنهــا برای تأمین 
نیازهای ضروری و حیاتی شــان 

وارد کرده است. ...

کوثر بابایی
سرمقــاله

ISFAHAN
N E W S
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,050,00011,830,000قدیم

سکه طرح 
11,041,00011,544,000جدید

6,220,0006,320,000نیم سکه

4,208,0004,408,000ربع سکه

2,301,0002,556,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,817,0004,896,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,110,7001,131,700 عیار

طلای آب شده 
4,815,0004,900,000نقدی

یک گرم طلای 
241,480,9001,508,900 عیار

اولین روزنامه 

اقتصادی
دو زبانه 

استان اصفهان

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان هشدار داد؛  

وضعیت شکننده 
اصفهان

   شرایط بسیار شکننده است و عادی انگاری شرایط منجر به این می شود که دوباره تجربه تلخ تیر، مرداد و 
شهریور را داشته باشیم، اما با پایبندی مردم به اصول بهداشتی امیدواریم شرایط قابل قبول شود

بر اساس این آمار در هفت ماهه اول امسال بیشترین تسهیلات تولید و اشتغال نیز به اصفهان، خراسان رضوی و قم 
پرداخت شده؛ به طوری که مبلغ پرداختی به این استان ها به ترتیب 394 میلیارد تومان، 345 میلیارد تومان و 299 

میلیارد تومان بوده است.

 همه چیز درباره کیف پول اکسکوینو 
و مزیت های آن

اکسکوینو یک سامانه ارائه خدمات ارز دیجیتال است که کیف پول های ارز دیجیتال را تحت 
عنوان کیف پول اکسکوینو به کاربران خود عرضه می کند. 

کیف پول رایگان اکســکوینو یکی از انواع کیف پول های ارز 
دیجیتال است که برای نگه داری ارز دیجیتال از آن 

استفاده می شود. درواقع ارز دیجیتال ماهیت 
فیزیکی ندارد بــه همین دلیل نیازمند 
کیف پول دیجیتال میباشــد. در این 

مقاله با رمزینکس همراه باشــید تا 
شما را یا کیف پول رایگان اکسکوینو 

و مزیت های استفاده از آن بیشتر آشنا 
7کنیم. ...
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یادداشـــت
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ادامه از صفحه یک
... متاسفانه شرایط برای خانواده های 
دارای معلول بسیار سخت شده است؛ 
برای نمونه اکنون تهیه پوشک برای 
بیمارانی که دچــار ضایعه نخاعی 
هستند بسیار دشوار است. وضعیت 
تأمین هزینه لوازم بهداشتی خانواده  
معلولان نیز دچار چالش شده است . 
افزایش قیمت لوازم به کنار، مشکل 
این اســت که در برخی موارد، اقلام 

مورد نیاز در بازار موجود نیست.
بر طبق آمارجهانــی  بیش از پانصد 
میلیون نفر به دلیل نقص در سیستم 
مغزی، جسمی و حسی از معلولیت 
رنــج می برند. بر اســاس منشــور 
ســازمان ملل افراد معلول به رغم 
محدودیت های حســی و حرکتی 
باید مانند دیگران از امکانات رفاهی 
و اجتماعی برخوردار شوند؛ طبق این 
منشور معلولین نیز صرف نظر ازعلت، 
کیفیت، و حدت نقص و ناتوانی شان، 
دارای همان حقوق اساسی هستند 
که ســایر هموطنان هم سن شان از 
آن ها برخوردارند. حق برخورداری 
از یک زندگی دلپذیر وحتی المقدور 
عادی، در راس این حقوق قراردارد، 
حق بهره مندی از خدمات آموزش 
و پرورش، بهداشت، مسکن، اشتغال، 
امکانــات تفریحی، حقــوق مدنی، 
سیاســی و حفظ حیثیت انســانی 
معلولین، حق ذاتی آن هاست. و این 
حق را نه تنها معلولان از مسئولان 
درخواست دارند بلکه همه ما خواهان 
توجه ویژه به مشکلات مختلف افراد 
معلول جامعه به خصوص مشکلات 
اقتصادیشان هســتیم. کما اینکه 
بسیاری از معلولان کشــور مان را 
جانبازان عزیز هشــت ســال دفاع 
مقدس تشــکیل میدهند و انصاف 
نیســت که اکنون با نبود برخی از 
وسایل مورد نیازشــان در مضیقه 

باشند.
البته شرایط فعلی، گذران زندگی را 
برای همه سخت کرده، اما وضعیت 
معلولان کمی بغرنج تر اســت. افراد 
معلول به جهت شرایط خاص خود 
واقعاً نمی توانند قیــد برخی لوازم و 
تجهیزات مورد نیازشــان را بزنند. 
اگر سمعکی خراب یا باتری آن تمام 
شود، نمی توان گفت فعلًا استفاده 
نکن تا بعد، یا اگر پروتزی خراب شود، 
انجام امور روزمره برای بســیاری از 

افراد قطع عضو بسیار سخت است. 
شــعار روز جهانی معلولین در سال 
جاری »ســاخت جهانی بهتر پس 
از کرونا برای افراد دارای معلولیت، 
فراگیر، دسترس پذیر و پایدار« است. 
در دنیای امروز پیشــرفت فناوری 
و تکنولوژی به افــراد معلول کمک 
کرده اســت تا کارهای روزمره خود 
را به راحتی و بــدون نیاز به کمک 
دیگران انجام دهند. امید است با بهتر 
شدن شــرایط اقتصادی کشورمان  
و پایان کرونا معلــولان نیز بتوانند 
از بــه روز تریــن تکنولــوژی های 
 اســتفاده کنند و زندگی بهتری را 

تجربه کنند.
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سرمایه گذاری ۶۰۰ میلیارد تومانی برای فاز سوم پروژه آزادراه شرق اصفهان
معاون ساخت و توسعه آزادراه های شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور گفت: در قرارداد 
قطعه سوم آزادراه شرق اصفهان در حدود ۶۰۰ میلیارد تومان ســرمایه گذاری منظور شده است که با 
توجه وضعیت قیمت، احتمالا تغییراتی خواهد کرد. جلال بهرامی  در خصوص قطعه پایانی آزادراه شرق 
اصفهان، اظهار کرد: قطعات اول و دوم آزادراه شرق اصفهان به طول ۶۳ کیلومتر با دستور رئیس جمهور 

مورد بهره برداری قرار گرفت و در ادامه این پروژه قرار است به آزادراه اصفهان-شیراز برسد که اکنون عملیات 
اجرایی آن در حال انجام است. وی با بیان اینکه کریدور شمال به جنوب کشور قرار است با سال ۱۴۰۴ تکمیل 

شود، گفت: تکمیل آزادراه اصفهان-شیراز در حوزه استان اصفهان در حال مطالعه است و به محض انجام مطالعه و 
سرمایه گذار می تواند شروع شود و به طور قطع این پروژه یکی از پروژه های مهم در دولت آینده خواهد بود. معاون ساخت 

و توسعه آزادراه های شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل کشور، تصریح کرد: قرار است ۲۱۰ کیلومتر از این کریدور در استان فارس 
تکمیل شود و همکاران ما در شرکت ساخت به دنبال آن هستند که در دولت کنونی این پروژه را تمام کنند. وی با اشاره به ارزش ۱۸۰۰ میلیارد 
تومانی قطعات یک و دو پروژه آزادراه شرق اصفهان، گفت: در قرارداد قطعه سوم آزادراه شرق اصفهان در حدود ۶۰۰ میلیارد تومان سرمایه گذاری 

منظور شده است که با توجه وضعیت قیمت، احتمالا تغییراتی خواهد کرد.

ضرر 2 میلیارد تومانی کرونا به گردشگری باغ گلهای اصفهان
رییس مجموعه باغ گلهای استان اصفهان از ضرر دو میلیارد تومانی گردشگری این مجموعه تفریخی ناشی 

از شیوع ویروس کرونا از اغاز تاکنون خبرداد.
محمد  رغیب اظهارداشت: باغ گلهای استان اصفهان به عنوان دهمین مجموعه تفریحی و توریستی شهر 
اصفهان  محسوب می شود که این روز ها  به خاطر شرایط کرونا بدهی های مالی آن روز به روز دارد سر به 

فلک می کشد تا جایی که این ضرر ها در سال جاری به دو میلیارد تومان رسیده است.
وی افزود: تنها علت این مشکل کاهش 9۰ درصدی بازدید کنندگان از این مجموعه تفریحی است.

رئیس مجموعه باغ گلهای استان اصفهان تاکید کرد: متاسفانه هیچ گونه تسهیلات مالی از سوی دستگاه های اجرایی 
استان هم برای جبران این بدهی های مالی صورت نگرفته  و برای از دست ندادن پرسنل خود مجبور به پذیرش بازدید کننده 

در این ایام کرونا هستیم.
رغیب ادامه داد: مجموعه باغ گلهای که در سال های قبل از کرونا چیزی بالغ بر ۴ هزار بازدید کننده در روز داشت  اما امروزه این تعداد به ۲۰۰ 

نفر در روز رسیده است.
وی اضافه کرد: دولت هم برای  فراهم بستر های لازم  در راستای اجرای   طرح گردشگری مجازی در این  مجموعه تفریحی پیش قدم نمی شود 

کوثر بابایی
سرمقالـــــه
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 از تست هایی که در 
روز گرفته می شود 

حدود ۵00 بیمار در روز 
شناسایی می شوند 

یعنی حدود ۳0 درصد 
تست ها مثبت است، 

درحالی که در آبان 
ماه ۶0 درصد تست ها 

مثبت می شد

دکتر بهــروز کلیدری در 
نشســتی با خبرنــگاران 
برگزار شد، با اعلام اینکه 
طی این مــدت ۶۵۰ مادر 
باردار مشکوک و مبتلا به 
کرونا بســتری کردیم که 
متاســفانه ۱۱ مادر باردار 
جان خود را از دست دادند، افزود: در گروه 
سنی زیر ۱۸ ســال نیز از ابتدای بحران 
کرونا ۱۶۶ نفر فوت کردند که بیشتر آنها 

دانش آموز بودند.
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی 
اصفهان گفــت: از ابتدای شــیوع کرونا 
تاکنون ۴ هزار و ۴۰۰ نفر از پرسنل کادر 
درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان به 
کرونا مبتلا شدند که متاسفانه تا این لحظه 
۱۲ نفر از پرســنل درمانی را در رده های 

مختلف شغلی از دست دادیم.
وی با قدردانــی از اصناف که به ویژه طی 
دو هفته گذشته به خوبی محدودیت ها 
را رعایت کردند و پایبندی حداکثری به 
پروتکل های بهداشــتی با وجود شرایط 
سخت اقتصادی داشتند، اظهار کرد: ستاد 
ملی و استانی مقابله با کرونا به این جمع 
بندی رســیده و محدودیت هایی خوبی 
اعمال کردند و مردم نیز حداکثر همراهی را 
به خصوص طی دو هفته گذشته داشتند.

کلیدری با اشــاره به اینکه طی ۱۰ روز 
گذشته، ورودی اورژانس ها بین ۳۰ تا ۵۰ 
درصد کاهش داشت، افزود: طی این مدت 
تعداد بیماران بستری در استان بین ۲۵ تا 

۳۰ درصد کاهش داشت.
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی 
اصفهان با اشاره به اینکه در روزهای آخر 
آبان ماه به شرایط خطرناکی نزدیک شده 
بودیم، تصریح کرد: تعداد بیماران بستری 
به ۲ هــزار و ۲۰۰ بیمار رســید که فقط 
۳۰۰ بیمار تا رسیدن به نقطه شکنندگی 
سیســتم درمان فاصله داشــتیم، اما با 
محدودیت هایی که اعمال شــد نزدیک 
۳۰ درصد بیمــاران در حوزه بســتری 
کاهش یافت و برای چندین روز است در 
بیمارستان الزهرا)س( به عنوان اصلی ترین 
مرجع خدمت رسانی به بیماران کووید، 
فضایی برای تنفس و خدمت رسانی بهتر 

به بیماران ایجاد شده است.
کلیدری با تاکید بــر اینکه اگر در همین 
مسیر حرکت کنیم شاید بتوانیم به زودی 
به آمار قابل قبول تری در اســتان دست 
یابیم، گفت: آثار محدودیت های دو هفته 
گذشــته به مرور از هفته آینده مشخص 
می شود، همانطور که شــرایط فعلی به 
خاطر محدودیت های نسبی از اواخر آبان 
ماه است و امیدواریم تا پایان آذر شرایط 

بهتری در استان تجربه کنیم.

معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی 
اصفهان در ادامه بــا تاکید براینکه اگر به 
عادی انگاری برسیم و شرایط اردیبهشت 
مــاه دوباره حاکم شــود ممکن اســت 
موج های سنگینی در استان تجربه کنیم، 
گفت: درخواست ما این است که  مردم به  
اصول بهداشتی مثل استفاده از ماسک و 
فاصله گذاری اجتماعی توجه جدی داشته 
باشند. ما اصراری به آسیب دیدن معیشت 
مردم نداریم، اما پیشنهاد دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان این است که بازگشایی ها 
به صورت ناگهانی اتفاق نیفتد و به صورت 
مرحله بندی باشد، همچنین محدودیت 

زمانی بعد از ظهرها کماکان باقی بماند.
وی با اشــاره به اینکه بیماران کووید که 
طی این مدت  بستری می کردیم بیشتر 
در جمع های خانوادگی مبتلا شده بودند، 
 اظهار کرد: محدودیت های شبانه می تواند 
دورهمی های خانوادگی را محدود کند 
و پیشــنهاد می کنیم محدودیت تردد 
شبانه را به عنوان آخرین مرحله آزادسازی 

درنظر بگیرند.
کلیدری با اعلام اینکه از ابتدای شــروع 
کرونا در اســفندماه تا روز گذشــته ۶۳ 
هزار و ۵۰۰ بیمار در بیمارســتان های 
استان بستری کردیم، گفت: از این تعداد 
متاســفانه ۶ هزار و ۷۰۰ نفر را از دست 
دادیم که این تعداد شامل بیمارانی بودند 
 PCR که هم تســت مثبت و هم منفی

داشتند.
وی با بیان اینکه طی این مدت بیمارانی که 
تست مثبت PCR داشتند و کرونا قطعی 
بودند بیش از ۳ هــزار و ۵۰۰ نفر بودند، 
افزود: بین ۱۰ تا ۱۲ درصد مرگ و میر در 
بیماران بستری داشتیم، درحالی اگر کل 
بیمارانی که تست مثبت داشتند را درنظر 

بگیریم نسبت فوت ۲.۷ درصد است.
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی 
اصفهان با بیان اینکــه در آذرماه به نظر 
می رسد شرایط درحال بهتر شدن است، 
توضیح داد: آمارهــای ۱۰ روز اول آذرماه 
نشــان می دهد میزان مرگ و میرها ۱۵ 
درصد کاهش پیدا کرده و انتظار می رود 
کاهش مرگ و میر بیشتری را در نیمه دوم 

آذر تجربه کنیم.
کلیدری در پاسخ به سوال خبرنگار ایسنا، 
گفت: از ۶۳ هزار و ۵۰۰ بیماری که طی 

این مدت بســتری کردیم، ۳۰ هزار مرد 
و ۲۶ هزار نفر زن بهبود یافتند. همچنین 
۳ هزار و ۸۰۰ مرد و ۲ هزار و 9۰۰ نفر زن 

فوت کردند.
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی 
اصفهان با یادآوری اینکــه در آبان ماه با 
ســیر صعودی بیماران بستری،  آرایشی 
جدیدی در بیمارستان ها ایجاد کردیم، 
 گفت: بیمارستان الزهرا)س( و عیسی بن 
مریم با صد در صد ظرفیت مشغول خدمت 
رسانی بودند و بیمارستان میلاد، عسگریه 
و خانواده هم بیمار بســتری کردند. در 
مجموع از ۱۳۰۰ بیماری که در آبان ماه 
به صورت میانگین در اصفهان بســتری 
می کردیم، ۳۰۰ بیمار در بخش خصوصی 
و خیریه و هزار بیمــار در بخش دولتی 

بستری می شدند.
وی با اشــاره به اینکه آزمایشــگاه های 
دانشگاه علوم پزشــکی از ابتدای شیوع 
کرونا مشــغول ارزیابی بیماران بودند و 
طی این مدت به ۱۱ آزمایشگاه خصوصی 
مجوز دادیم و ظرفیــت قابل قبولی برای 
بیماران ایجاد کردنــد، گفت: در آبان ماه 
گاهی تا ۳ هزار تست در روز انجام دادیم 
اما خوشبختانه میزان نیاز به آزمایش هم 
اکنون کاهش یافته و بــه طور میانگین 
حدود ۱۵۰۰ تست در استان انجام  دهیم، 
درحالی کــه ظرفیت وجــود دارد ولی 

متقاضی وجود ندارد.
کلیدری خاطرنشان کرد: از تست هایی که 
در روز گرفته می شود حدود ۵۰۰ بیمار در 
روز شناسایی می شوند یعنی حدود ۳۰ 
درصد تست ها مثبت است، درحالی که در 
آبان ماه ۶۰ درصد تست ها مثبت می شد.

وی با بیان اینکه اســتان اصفهان باتوجه 
به فعــال کردن بخــش خصوصی، یکی 
 PCR از بالاترین ظرفیت های تســت
را دارد،  گفــت: حدود ۱۲ درصد تســت 
های کشور در آبان ماه در اصفهان انجام 
می شــد، درحالی که ۶ درصد جمعیت 
کشــور را داریم این ظرفیت باقی است و 
اگر در شرایط ســختی قرار گیریم قابل 
گسترش است. معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان در پاسخ به سوال دیگر 
ایسنا درخصوص اعمال جراحی زیبایی، 
گفت: مشــکلی که داریم و بارها مطرح 
کرده این فعالیت های غیرمجاز در حوزه 

زیبایی است، بسیاری از این فعالیت ها در 
موسسات بدون تابلو در حال انجام است 
که ورد به آنها و اثبــات تخلف به راحتی 

امکان پذیر نیست.
وی با بیان اینکــه تعداد زیــادی از این 
موسســات را شناســایی می کنیم و با 
همکاران دســتگاه های قضایی به علت 
مداخله در درمان با آنها برخورد می شود، 
 گفت: فقط در خــرداد و تیرمــاه با ۷۰ 
موسسه برخورد جدی کردیم که ۴۰ مورد 
پلمب شد، اما مجموعه های خیلی زیادی 
وجود دارد که در جلسه اخیر با دادستان 
اصفهان نیز درخواست کردیم صنوف در 
این زمینه بیشتر مسئولیت پذیر باشند و 

ناظر مجموعه خودشان باشند.
کلیدری در ادامه تاکید کرد: شرایط بسیار 
شکننده اســت و عادی انگاری شرایط 
منجر به این می شــود که دوباره تجربه 
تلخ تیر، مرداد و شهریور را داشته باشیم، 
اما با پایبندی مردم به اصول بهداشــتی 

امیدواریم شرایط قابل قبول شود.
وی با بیان اینکه آمارها نشــان می دهد 
پروتکل های بهداشتی تا 9۰ درصد رعایت 
می شود و همه خطر را احساس کرده اند، 
افزود: طی جلساتی که با دادستان اصفهان 
داشتیم پیشنهاد شد به افراد بیمار از طریق 
پیامک هشدار داده شــود، در صورت بی 
توجهی به هشــدار، اخطار دوم با تهدید 
معرفی به مراجع قضایی و اخطار ســوم 
پیگرد قضایی باشد، چون این فرد سلامت 

جمعی را به خطر انداخته است.
وی تصریح کرد: این ســاختار نمی تواند 
پوشــش صد در صدی ایجــاد کند و با 
مشارکت همه گروه ها باز هم نمی توان 
همه افراد بیمار را رصد کرد، اما محدودیت 
قابل قبولی ایجاد می کند، همانطور که 
محدودیت و شکستن زنجیره به شکلی 
که اتفاق افتاد خروجی خود را در آمارهای 
ما نشــان داد، پس می توانیــم بگوییم 
محدودیت ها موثر بوده و منجر به کاهش 

بیماری و کاهش مرگ و میر شده است.
معاون درمان دانشــگاه علوم پزشــکی 
اصفهــان گفت: عمده شهرســتان های 
اســتان در حال خروج از وضعیت قرمز 
هســتند و تنها ۳ تــا ۴ شهرســتان در 
 نیمــه دوم آذر در وضعیــت قرمز باقی

 می مانند.

معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان هشدار داد؛  

وضعیت شکننده اصفهان
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی اصفهان با اشاره به اینکه از 
۶۳ هزار و ۵00 بیماری که از ابتدای شیوع کرونا تاکنون در استان 
بستری شدند، ۳0 هزار مرد و 2۶ هزار نفر زن بهبود یافتند، گفت: 

متاسفانه ۳ هزار و ۸00 مرد و 2 هزار و ۹00 نفر زن فوت کردند.

      شرایط بسیار شکننده است و عادی انگاری شرایط منجر به این می شود که دوباره تجربه تلخ تیر، مرداد و شهریور را داشته باشیم، اما با پایبندی مردم به اصول بهداشتی 
امیدواریم شرایط قابل قبول شود

ایسنا
گـــزارش
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اصفهان در صدر دریافت تسهیلات 
تولید و اشتغال

بر اساس این آمار در هفت ماهه اول امسال بیشترین تسهیلات تولید 
و اشتغال نیز به اصفهان، خراسان رضوی و قم پرداخت شده؛ به طوری 
که مبلغ پرداختی به این استان ها به ترتیب ۳۹۴ میلیارد تومان، ۳۴۵ 

میلیارد تومان و 2۹۹ میلیارد تومان بوده است.

بر اســاس این آمار در هفت ماهه اول امســال بیش از ۵,۱۴۸ میلیارد تومان 
تسهیلات برای تأمین مالی بنگاه های تولیدی کوچک، متوسط و طرح های نیمه 
تمام با پیشرفت بالای ۶۰ درصد، در راستای اقتصاد مقاومتی به ۱9۰۷ واحد و 
بیش از ۳,۷9۱ میلیارد تومان تسهیلات برنامه تولید و اشتغال )تبصره ۱۸( به 

۶۸۱ واحد در استان های مختلف پرداخت شده است.
در این مدت ۸۱9۶ مورد ثبت نام برای استفاده از تسهیلات رونق تولید انجام 
شــده که ۴۶۷۷ مورد برای دریافت بیش از ۱۷ هــزار و ۲۳۸ میلیارد تومان 
تسهیلات به بانک ها معرفی شدند و در نهایت ۱9۰۷ فقره تسهیلات به ارزش 
بیش از ۵,۱۴۸ میلیارد تومان پرداخت شده است؛ یعنی حدود ۲۳ درصد از کل 

ثبت نام کنندگان موفق به دریافت این تسهیلات شدند.
همچنین در هفت ماهه اول امســال ۲۲۷۰ مورد ثبت نام برای اســتفاده از 
تسهیلات برنامه تولید و اشــتغال انجام شــده که ۱۱9۲ مورد برای دریافت 
تسهیلات ۸9۵۸ میلیارد تومانی به بانک معرفی شده اند. در نهایت ۶۸۱ مورد 
پرداخت تسهیلات به ارزش ۳,۷9۱ میلیارد تومان صورت گرفته است؛ یعنی 
حدود ۳۰ درصد از کل ثبت نام کنندگان موفق به دریافت این تسهیلات شدند.

در این میان بیشترین پرداختی تسهیلات رونق تولید مربوط به استان البرز با 
مبلغ بیش از ۱۲۴۶ میلیارد تومان، سمنان با مبلغ ۷۳۴ میلیارد تومان و گلستان 
با مبلغ نزدیک به ۴۷۵ میلیارد تومان بوده است. بیشترین تسهیلات تولید و 
اشتغال نیز به اصفهان، خراسان رضوی و قم پرداخت شده؛ به طوری که مبلغ 
پرداختی به این استان ها به ترتیب ۳9۴ میلیارد تومان، ۳۴۵ میلیارد تومان و 

۲99 میلیارد تومان بوده است.

کدام استان ها کمترین تسهیلات را گرفتند؟
البته در هفت ماهه اول امسال استان های سیستان و بلوچستان، کرمانشاه و 
کهگیلویه و بویراحمد با وجود داشتن یک، سه و ۱۴ ثبت نام در بخش تسهیلات 
رونق تولید، هیچ مبلغی دریافت نکردند. استان ایلام نیز کمترین تسهیلات رونق 

تولید، معادل ۷۰ میلیون تومان را به خود اختصاص داده است.
در زمینه تسهیلات تولید و اشــتغال نیز در هفت ماهه اول امسال استان های 
گیلان، هرمزگان و کهگیلویه و بویراحمد با دریافت ۱۸، ۲۲ و ۲۴ میلیارد تومان 
کمترین تسهیلات تولید و اشتغال را در هفت ماهه اول امسال دریافت کرده اند.

لازم به یادآوری است که تسهیلات تبصره ۱۸ قانون بودجه با بهره ۱۴ درصد 
پرداخت می شود که متقاضیان می توانند با ثبت نام در سامانه بهین یاب از این 
ظرفیت در راستای تأمین سرمایه در گردش، نوسازی و بازسازی و یا تکمیل 

واحدهای تولیدی بالای ۶۰ درصد پیشرفت فیزیکی استفاده کنند.

 ۹۸ درصد کاشانی های متقاضی کار
 در سابک شاغل شدند

معاون برنامه ریزی و توســعه فرمانداری ویژه کاشــان گفت: از مجموع ۱۲۵ 
متقاضی ثبت نام شده سامانه اشتغال بازار کار )سابک( در آبان ماه، ۱۲۲ نفر در 
واحدهای صنعتی و تولیدی به کار گرفته شدند که نشان از اشتغال حدود 9۸ 

درصد ثبت نامی ها در این سامانه است.
مسعود خاندایی با دعوت از افراد جویای کار به ثبت نام در سامانه اشتغال بازار کار 
)سابک( افزود: به منظور ساماندهی و اثربخشی به موقع درخواست های شغلی 
شهروندان و با پیگیری های به عمل آمده از سوی فرمانداری و اداره کل تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی استان اصفهان، سامانه سابک برای تشخیص و شناسایی 
متقاضیان واقعی شغل، رفع معضل  بیکاری و ایجاد پل ارتباطی بین کارفرمایان 

و کارجویان راه اندازی شده است.
وی با یادآوری راه اندازی سامانه سابک در آبان ماه ادامه داد: در همین مدت کوتاه 
۲۲۱ فرصت شغلی در واحدهای تولیدی و صنعتی  این شهرستان شناسایی شده 
است که آماده به کارگیری و استخدام نیرو در مجموعه خود هستند اما با کمبود 

نیروی کار مواجه هستیم.

گــــزارش

اشتغـــال

سارق منزل با هوشیاري صاحب خانه دستگیر شد 
فرمانده انتظامي شهرستان   کاشان   ، از دســتگیري سارق منزل با همکاري و 
هوشیاري صاحب خانه خبر داد. سرهنگ  حسین بساطي  اظهار داشت : شهروندی 
که بیرون از منزلش بوده به منزل مراجعه می کند که متوجه سر و صدا و حضور 
افرادی در آنجام می شود و بلافاصله با پلیس تماس می گیرد.وی افزود: ماموران 
گشت انتظامی کلانتري۱۴  ناجي آباد  نیز بلافاصله در محل حاضر و طی عملیاتی 
ضربتي سارق را حین سرقت دستگیر می کنند.سرهنگ بساطی تاکید کرد: در این 
خصوص پرونده تشکل و متهم برای اقدامات قانونی به مراجع قضائی تحویل داده 
شد.فرمانده انتظامي شهرستان کاشان در پایان از شهروندان خواست:ضمن رعایت 
هشدارهاي پلیسي منزل خود را به سیستم هاي ایمني مجهز کرده و در صورت 
مشاهده هرگونه موارد مشکوکي قبل از هر اقدامي بلافاصله با مرکز فوریت هاي 

پلیسي ۱۱۰ تماس و موضوع را اعلام کنند.

عاملان ضرب وشتم راننده کامیون دستگیر شدند 
فرمانده انتظامي شهرستان  بویین میاندشــت  از دستگیري ۲ نفر که در محور  
بویین میاندشت-الیگودرز  اقدام به تخریب شیشه یک کامیون اسکانیا و ضرب و 
شتم راننده کرده بودند خبر داد. سرهنگ  علی مرشد فریدنی   اظهار داشت: پس 
از تماس یک راننده با مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ و اعلام این موضوع که یک 
خودروی سبک راه آن را مسدود و راننده و سرنشین با راننده کامیون درگیر و پس 
از ضرب و شتم او، شیشه کامیون را تخریب و متواری می شوند، بلافاصله گشت 
های انتظامی شهرستان  بویین میاندشت  وارد عمل شدند.وی افزود: ماموران 
گشت پاسگاه  بلطاق  خودروی سواری را شناسایی و طی عملیاتی غافلگیرانه و 
سنجیده آن را متوقف کردند.سرهنگ فریدنی ادامه داد: افراد دستگیر شده که 
 به بزه انتسابی اعتراف کردند برای اقدامات قانونی به مراجع قضائی تحویل داده

 شدند.

پایان خط سارق اماکن خصوصي با 8 فقره سرقت 
فرمانده انتظامي شهرســتان  نجف آباد  از دســتگیري سارق اماکن 
خصوصــي و کشــف ۸ فقره ســرقت در این شهرســتان خبــر داد. 
ســرهنگ   محمدحســین باباکلاني    گفت: در پي وقــوع چند فقره 
ســرقت از اماکن خصوصــي در شهرســتان نجف آبــاد، موضوع به 
صورت ویژه در دســتور کار پلیس قــرار گرفت.وي افــزود: ماموران 
کللانتري ۱۸ یزدانشــهر با انجــام اقداماتی تخصصی موفق شــدند 
 ســارقی را شناســایي و طــي عملیــات غافلگیرانه او را دســتگیر

 کنند.
فرمانده انتظامي شهرستان نجف آباد تصریح کرد: این سارق هنگامي 
که با مستندات پلیس روبرو شد، لب به اعتراف گشود و به ۸ فقره سرقت 

از اماکن خصوصي اعتراف کرد.

توقیف زانتیا با 24 کیلو تریاک در  اصفهان  
فرمانده انتظامی شهرستان  اصفهان  از کشف ۲۴ کیلو تریاک که توسط 
یک سواری زانتیا حمل می شد خبر داد. سرهنگ  حمیدرضا اکبری  اظهار 
داشت: ماموران پاسگاه  رامشه  شهرستان  اصفهان  حین کنترل محور  
رامشه-اسفنداران  به یک سواری زانتیا مشکوک و آن را متوقف کردند.وی 
افزود: در بازرسی از این خودرو ۲۴ کیلو تریاک که در صندوق عقب خودرو 

جاساز شده بود کشف شد.
فرمانــده انتظامی شهرســتان اصفهان با اشــاره به اینکه ســوداگران 
مرگ در تاریکی شــب خودرو و محموله را رها و متواری شــدند خاطر 
نشــان کرد: نیروی انتظامی با ســوداگران مــرگ و قاچاقچیان افیونی 
 برخورد قاطع وقانونی می کنــد و هرگز اجازه جولان بــه آنان نخواهد

 داد.
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»طی چند وقت اخیر و با 
شیوع بیماری کووید-۱۹ 
و این کــه در حال حاضر 
دارو یــا واکســنی برای 
مقابله با آن وجود ندارد، 
مصــرف مکمــل هــای 
ویتامین و مــواد معدنی 
یکی از اقدامات مردم در نقاط مختلف 
جهان برای تقویت سیستم ایمنی بدن 
خود و پیشگیری از ابتلا به این بیماری 

بوده است.
در شــرایطی که نتایج برخی مطالعات 
امیدوارکننده هستند اما پیش از صرف 
هزینه اضافه برای خرید مکمل ها باید 
واقعیت را از ادعــا جدا کنید. هر فردی 
برای ادامه زندگی خود به ویتامین ها 
نیاز دارد. کمبود ویتامین ها می تواند به 
عوارض سلامت جدی مانند راشیتیسم 
)کمبود ویتامین D(، نابینایی )کمبود 
ویتامیــن A( و اســکوربوت )کمبود 

ویتامین C( منجر شود.
به طور معمول، کمبــود ویتامین ها به 
علائم ناخوشــایندی مانند خستگی، 
ســردرد، ضعف عضلانــی، اختلال در 
خواب و افســردگی منجر می شــود. 
علائم دقیق به ویتامینی که با کمبود آن 
مواجه هستید، بستگی دارد. مشخص 
اســت که ویتامین ها سلامت مطلوب 
را تقویت می کنند، اما درمان ریشه کن 

کننده برای کووید-۱۹ نیستند.

C ویتامین
ویتامین C یک ماده مغذی مهم با نقش 
های مختلف در بدن است. این ویتامین 
تا حد زیادی مســئول حفظ سلامت 
پوســت و بهبود زخم است. همچنین، 
ویتامین C یک آنتی اکســیدان قوی 
است که به مبارزه با التهاب و بیماری ها 

کمک می کند.
ادعا

از آنجایی که ویتامین C روی سیستم 
ایمنی بــدن تاثیر می گــذارد، ممکن 
است به تقویت سیستم ایمنی در برابر 

کووید-۱۹ کمک کند.
یافته های علمی

ما می دانیم که ویتامین C در عملکرد 
سیســتم ایمنی بدن نقــش دارد اما 
پژوهش ها در مورد ایــن ویتامین به 
شــکل مکمل متناقض هســتند. یک 
بررسی شــامل چندین مطالعه نشان 
داد کــه مکمــل ویتامیــن C بــروز 
ســرماخوردگی را کاهــش نمی دهد 
اگرچه ممکن است به بهبودی اندکی 

سریع تر بیماری کمک کند.
موسسه ملی سلامت آمریکا در نوامبر 
۲۰۲۰ نقش ویتامیــن C در مبارزه با 

کووید-۱۹ را ناشناخته عنوان کرد.
حقایق

بیشتر همواره بهتر نیست. اگر به میزان 
 C کافی از رژیم غذایــی خود ویتامین
دریافت نمی کنید، مصرف مکمل این 
ماده مغذی می تواند به ســلامت کلی 
شــما کمک کند. میــزان بیش از حد 
ویتامین C می تواند به معده درد، حالت 
تهوع و اســهال منجر شود. همچنین، 
میزان بیــش از حد ایــن ویتامین به 

پیشگیری از کووید-۱۹ کمکی نخواهد 
کرد.

D ویتامین
ویتامین D به نــام ویتامین آفتاب نیز 
شناخته می شود زیرا زمانی که پوست 
بدن در معرض نور خورشــید قرار می 
گیرد توانایی تولید این ویتامین را دارد. 
ویتامین D وظایف مختلفی را بر عهده 
دارد که یکی از آنها تقویت سیســتم 

ایمنی بدن است.
ادعا

ویتامین D سلامت سیستم ایمنی بدن 
را بهبود می بخشد زیرا سیستم ایمنی 
را بــرای ارائه واکنش فعــال می کند. 
همچنین، ویتامیــن D از خواص ضد 
التهاب برخوردار است. این دو عملکرد 
به همراه هم ویتامین D را به یک گزینه 
قوی در برابر کروناویروس جدید تبدیل 

می کنند.
یافته های علمی

 D مطالعات بســیاری درباره ویتامین
انجام شــده اســت و می دانیم که این 
ویتامین برای سلامت مطلوب انسان از 
استخوان ها تا مغز نیاز است. همچنین، 
از این مساله آگاهیم که کمبود ویتامین 
D با بیماری های خودایمنی، بیماری 
های تنفسی و ســرکوب عملکرد ریه 
مرتبط اســت، در نتیجه، بیان این که 
ویتامین D می تواند به سیستم ایمنی 
در مبارزه با کووید-۱۹ کمک کند، غیر 

منطقی نیست.
پژوهش هــا دربــاره ویتامیــن D و 
کوویــد-۱۹ ادامه دارنــد و خیلی زود 
اســت که بگوییم این ویتامین به طور 
خاص چگونه بــا کروناویروس جدید 

مبارزه می کند.
حقایق

اگرچه واضح است که ویتامین D نقش 
مهمی در عملکرد سیستم ایمنی بدن 
ایفا می کند، مصرف مکمــل آن تنها 
زمانی که با کمبود این ویتامین مواجه 
باشــید، موثر خواهد بود. اگر به میزان 
کافی از خورشــید و رژیم غذایی خود 
ویتامین D دریافت می کنید نیازی به 

مصرف مکمل نخواهید داشت.
E ویتامین

ویتامیــن E یک ویتامیــن محلول در 
چربی اســت که مردم مــی توانند از 
طریق رژیم غذایی یــا مصرف مکمل 
ها آن را دریافت کنند. ویتامین E یک 
آنتی اکسیدان قوی است که به تعدیل 
واکنش هــای ایمنی کمــک کرده و 

کمبــود آن می تواند ایمنی ســلول را 
مختل کند.

ادعا
به دلیل نقش شــناخته شده ویتامین 
E در عملکرد سیستم ایمنی، این ماده 
مغذی می تواند نقشی پیشگرانه در همه 

گیری کووید-۱۹ داشته باشد.
یافته های علمی

پژوهش ها در مــورد ویتامین E و آثار 
محافظتــی آن در برابــر بیماری های 
تنفســی متناقض هســتند. به عنوان 
مثال، یک مطالعه روی ســاکنان خانه 
سالمندان مبتلا به عفونت های ریوی 
 E نشان داد که مصرف مکمل ویتامین
تنها برای افرادی با ژنوتیپ خاص موثر 
بوده است. افزون بر این، مصرف مکمل 
ویتامین E ممکن است خطر سینه پهلو 

را در برخی افراد که سیگار می کشند، 
افزایش دهد.

از ســوی دیگــر، برخی گــزارش ها 
نشــان می دهند کــه ویتامین E می 
تواند آسیب اکسیداتیو مرتبط با آسم، 
سرطان و بیماری های دیگر را کاهش 

دهد.
حقایق

سطوح کافی از ویتامین E برای سلامت 
کلــی انســان و سیســتم ایمنی بدن 
اهمیت دارد اما به پژوهش های بیشتر 
برای بررسی نقش خاص ویتامین E در 
برابر کووید-۱۹ نیاز است. افزون بر این، 
کارایی ویتامین E زمانــی که آن را از 
رژیم غذایی به جای مکمل ها دریافت 

می کنید، احتمالا بیشتر است.

ویتامین ها و ایمنی در برابر کووید-۱۹
یک سبک زندگی سالم همراه با وعده های غذایی سرشار از مواد مغذی 

و در صورت نیاز مصرف مکمل ها می تواند به سیستم ایمنی بدن در ارائه 

عملکرد مطلوب خود کمک کند.

اگرچه واضح است 
که ویتامین D نقش 
مهمی در عملکرد 

سیستم ایمنی بدن 
ایفا می کند، مصرف 

مکمل آن تنها 
زمانی که با کمبود 

این ویتامین مواجه 
باشید، موثر خواهد 

بود. اگر به میزان 
کافی از خورشید و 

رژیم غذایی خود 
ویتامین D دریافت 

می کنید نیازی 
به مصرف مکمل 
نخواهید داشت.

ایسنا
گزارش
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استخدام حسابدار خانم با حقوق اداره 
کار و بیمه در اصفهان

موبایل ۰۹۰3۰۲۱86۱۰

استخدام کارشناس حسابداری با 
حقوق توافقی و بیمه

hrpurchasing5@gmail.com

استخدام کارشناس طراحی بسته بندی 
واحد تحقیق و توسعه از 5 استان کشور

job@zarringc.com

استخدام کارشناس پشتیبان نرم  
افزار در فنی و مهندسی سافر مهر 

خاوند
تلفن ۰3۱۹5۰۱۹۰۰۰

استخدام مکانیک صنعتی، اپراتور 
تولید، برنامه نویس PLC و HMI و 

ماشینکار
hr@shafigh.com

پیشنهاد ممنوعیت تردد شبانه در تهران و شهر های نارنجی
 علیرضا رئیسی سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا اظهار کرد: امروز آخرین وضعیت روند بیماری 
کرونا در سطح کشور در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا توضیح داده شد و باید از مردم برای رعایت 
دستورالعمل ها تقدیر و تشــکر کرد و رئیس جمهور هم در این جلســه ضمن تقدیر از مردم ابراز 

امیدواری کردند که این روند ادامه پیدا کند.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا بیان کرد: از یکم آذرماه ۱6۰ شهر با وضعیت قرمز کرونا اعلام 
شدند و امروز فقط 6۴ شهر قرمز داریم و ۲۷8 شهر نارنجی هستند و ۱۰6 شهر در وضعیت زرد قرار 
دارند و شهر هایی که تغییر وضعیت داده اند، از شنبه محدودیت ها با توجه به وضعیت جدیدشان 

اعمال خواهد شد.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا ادامه داد: رشت، شیراز، زاهدان، اردبیل، مشهد، قزوین، ساری و 

گرگان از شهر های مهمی هستند که همچنان اوضاع قرمز دارند.
رئیسی با اشاره به فهرست شهرستان های با وضعیت قرمز کرونا گفت: شهرستان های تکاب، چایپاره 

و شوت در آذربایجان غربی شهرستان؛ آبدانان و چرداول در ایلام، پیشوا در استان تهران؛ اردبیل، 
پارس آباد، مشکین شهر در استان اردبیل؛ اردستان، تیران، نائین و نظنز در استان اصفهان؛ سامان 
و کیار در استان چهارمحال و بختیاری؛ اسفراین، بجنورد و مانه در خراسان شمالی؛ جهرم، خرامه، 
داراب، سپیدان، شــیراز، قیر و کارزین، کازرون، گراش، نی ریز و خفر و ممسنی در استان فارس، 
آبیک، البرز، بوئین زهرا، بویین زهرا و تاکستان و قزوین در استان قزوین؛ آق قلا، بندرگز، علی آباد، 
گمیشان، ترکمن، کلاله، گنبدکاووس و مرواه تپه در استان گلستان؛ آستارا، رشت، رودبار و تالش 
در استان گیلان؛ آمل، ساری، نور، گلوگاه و محمودآباد در استان مازندران؛ زابل و زاهدان در استان 
سیستان و بلوچستان؛ خلیل آباد، سبزوار، قوچان و مشهد در استان خراسان رضوی؛ یاسوج در استان 
کهگیلویه و بویر احمد و سنقر در استان کرمانشاه شهر هایی هستند که در وضعیت قرمز کرونا قرار 
دارند و گروه های ۲، سه و چهار شغلی در آن ها تعطیل خواهند بود.سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا 
درباره استان هایی که بیشترین شهرستان با وضعیت قرمز را دارند، بیان کرد: استان فارس با ۱۱ شهر 
قرمز، استان گلستان ۹ شهر قرمز، استان مازندارن 6 شهر قرمز، قزوین 5 شهر قرمز، اصفهان ۴ شهر، 
گیلان ۴شهر، آذربایجان غربی 3 شهر، اردبیل 3 شهر، خراسان های رضوی و شمالی 3 شهر، استان 

کرمان 3شهر، ایلام ۲ شهر، چهارمحال و بختیاری ۲ شهر 
و سیستان بلوچستان ۲شــهر قرمز دارند. در خراسان 

جنوبی، تهران، کرمانشاه و کهگیلویه و بویراحمد هم 
هر کدام یک شهر قرمز وجود دارد.

رئیسی گفت: ۱۰ مرکز شامل اردبیل، مشهد، گرگان، 
بجنورد، زاهدان، شیراز، یاسوج، قزوین، رشت و ساری 

استان در وضعیت قرمز قرار دارند و تهران از وضعیت 
قرمز خارج شده است.

سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا بیان کرد: در شهر های 
نارنجی گروه های شغلی سه و چهار ممنوعیت فعالیت دارند 

و مراکز تجمعی و مشاغل شامل پاســاژ های سرپوشیده، تالار های 
پذیرایی و برخی اماکن فرهنگی و مذهبی تعطیل هستند و بقیه مشاغل باز هستند همچنین حداکثر 

تا یک دوم کارکنان در شهر های نارنجی در محل کار حاضر خواهند شد.

استخدام کارشناس قطعات و کنترل 
کیفیت آقا )رشته مکانیک( 

barsaamsanat@gmail.com 

استخدام کارگر خط تولید در مجتمع 
چاپ و بسته بندی ماتریس نقش 

آفرین
تلفن ۰3۱35۰۴۰

استخدام حسابدار در شرکت جهان 
صنعت چهلستون 

تلفن ۰3۱۴56۴36۲۰

عضو ستاد ملی مقابله با کرونا با قدردانی از 
مشارکت خوب مردم در رعایت پروتکل های بهداشــتی و اجرای طرح محدودیت های 
کرونایی توسط دولت گفت: زنجیره انتقال ویروس کرونا اکنون قطع شده اما این به منزله 

پایان این بیماری نیست.
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا با قدردانی از مشارکت خوب مردم در رعایت پروتکل های 
بهداشــتی و اجرای طرح محدودیت های کرونایی توســط دولت گفت: زنجیره انتقال 

ویروس کرونا اکنون قطع شده اما این به منزله پایان این بیماری نیست.

دکتر مینو محرز با تاکید بر اینکه این خبر خوشحال کننده است اما نگرانی من مربوط 
به پس از پایان محدودیت های دو هفته ای خواهد بود، اظهار داشت: ادامه روند موجود 
و رعایت هرچه بیشتر پروتکل های بهداشتی توســط مردم سبب قطع زنجیره کرونا 

برای همیشه خواهد شد.
 وی با بیان اینکه مردم نباید با توجه به کاهش موقت بیماری و آمار مرگ و میر فکر کنند 
که ویروس کرونا از بین رفته، گفت: مردم نباید خاطر تلخ پس از اردیبهشت ماه امسال 
را فراموش کنند زیرا به رغم اینکه در دو ماه ابتدای سال آمار ابتلا و مرگ و میر بسیار کم 
شــده بود به دلیل جدی نگرفتن آمار تلفات بیماری کرونا پس از خرداد تا ۱۰ روز پیش 

به مرز 5۰۰ نفر هم رسید.
اگر پروتکل ها را رعایت نکنیم همان آش و همان کاسه 

این متخصص بیماری های عفونی با تاکید بر اینکه اگر پروتکل های بهداشــتی جدی 
گرفته نشود همان آش و همان کاسه در انتظار مردم خواهد بود، اظهار داشت: به نظر من 
آمار مراجعه به مراکز درمانی، ابتلا، بستری و انتقال بیماری کرونا به دیگران به حدود 6۰ 
درصد کاهش یافته زیرا به عنوان مثال اگر تا ۱۰ روز پیش روزانه حدود 3۰ بیمار به مراکز 

درمانی مراجعه می کرد این رقم به 6 نفر رسیده است.
اجرای طرح محدودیت ها بسیار موثر بود

عضو ســتاد ملی مقابله با کرونا با بیان اینکه اجرای طرح محدودیت ها از ســوی دولت 
تاثیرات خوبی در کاهش و کنترل کرونا داشته، افزود: منع تردد بین شهری، جلوگیری 
از تردد شبانه و تعطیلی مکان های موجب تجمعات مردمی و دیگر سخت گیرهای اعلام 

شده با مشارکت خوب مردم سبب قطع زنجیره کرونا شد.

محرز با بیان اینکه مراجع مختلف در سطح کشور حکایت جدی از کاهش بیماری کرونا 
دارد، در خصوص ادامه تعطیلات توسط دولت برای هفته آینده نیز گفت: با توجه به برخی 
عوارض اجرای این طرح در خصوص مشکلات اقتصادی، بیکاری و آثار روانی آن موافق 
ادامه تعطیلات نیستم اما موافق ادامه اعمال برخی محدودیت ها از قبیل تعطیی رستوران 
ها، باشگاههای ورزشی و مکانهایی که موجب تشکیل تجمعات مردمی می شود، هستم.

مشکلات اقتصادی کمتر از کووید ۱۹ نیست
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا با تاکید بر اینکه موضوع اقتصادی کمتر از کووید ۱۹ نیست، 
تصریح کرد: برای جلوگیری از آثار منفی و مشکلات آن دسته از افراد که با تعطیلی کسب 
و کار آسیب پذیر هستند باید توجه جدی شود که در این صورت می توان اینگونه طرح 

ها را به خوبی تا ریشه کنی کرونا ادامه داد.
وی اظهار داشت: در مجموع علاوه بر مشــارکت مردم اجرای طرح محدویت ها در قالب 
مسدود کردن جاده ها، جلوگیری از شب نشینی و دورهمی های خانوادگی با محدودیت 

تردد شبانه در حال حاضر شاهد کاهش و کنترل بیماری کرونا هستیم.
درخواست سازمان بهداشت جهانی برای پیش خرید واکسن کرونا

این متخصص بیماری های عفونی در خصوص آخرین وضعیت تایید واکســن کرونا نیز 
گفت: شنیده ها حاکی از آن است که سازمان بهداشت جهانی برای پیش خرید واکسن 

کووید ۱۹ به کشورهای مختلف دنیا پیشنهاد داده است.
عضو ستاد ملی مقابله با کرونا در خصوص واکسن ایرانی نیز گفت: واکسن تولید شده به 
دست متخصصان ایرانی با موفقیت مراحل تســت حیوانی را پشت سر گذاشته و منتظر 

نتیجه تست انسانی آن هستیم.

محرز: زنجیره انتقال کرونا قطع شده است

گزارش

استخدام کارشناس بازاریابی و 
فروش، کارشناس تولید محتوا

تلفن ۰3۱3۲۴۰۴۲۹۷

استخدام مدیر فروش و فروشنده 
صنایع دستی با مزایا در اصفهان

واتساپ ۰۹۱3۴۲۱3۲۰۰

استخدام مهندس مکانیک با حداقل ده 
سال سابقه طراحی با مزایای عالی

omidejavan@ymail.com

استخدام مهندس برق خانم در شرکت 
نیرو کنترل نقش جهان
موبایل ۰۹۹۰۱۱6۲۹8۱

استخدام حسابدار مالی در شرکت آگاه 
ارقام ماهان در اصفهان

موبایل ۰۹3۰855۴۷۰۹

استخدام کارشناس فروش آقا )شیمی، 
مکانیک( در اصفهان

hrm@kbcom.ir

استخدام رئیس دفتر مدیر عامل آقا 
با حقوق و مزایا در اصفهان

estekhdamgroup.job@gmail.com

استخدام حسابدار با حقوق و مزایا در 
شرکت ستاره سپاهان رافی

موبایل ۰۹۰۱8۰5۴858

 توزیع واکسن آنفلوآنزا در 
داروخانه مرکزی هلال احمر 

برای تمام گروه های سنی
سرپرســت ســازمان تدارکات پزشــکی 
جمعیــت هلال احمــر از توزیع واکســن 
آنفلوآنزا در داروخانه مرکزی جمعیت هلال 

احمر خبر داد.
علیرضا عســکری با اشاره به تامین واکسن 
آنفلوآنزا توسط ســازمان تدارکات پزشکی 
گفت: این واکسن )واکسی گریپ( ساخت 
فرانسه اســت و در داروخانه مرکزی هلال 
احمر واقع در خیابــان طالقانی و داروخانه 
مرکزی شــماره ۲ هــلال احمــر واقع در 

تهرانپارس توزیع می شود.
وی با اشاره به اینکه این واکسن برای همه 
گروه های سنی موجود اســت افزود: برابر 
مقررات برای دریافت واکســن آنفلوآنزا از 

داروخانه مرکزی هلال احمر همراه داشتن 
کارت ملی الزامی است و به هر کدملی یک 

واکسن آنفلوآنزا تعلق می گیرد.
سرپرست سازمان تدارکات پزشکی جمعیت 
هلال احمــر افزود: شــرایط نگهداری این 
واکسن در یخچال است و با توجه به شیوع 
ویروس کرونــا و همزمانی آن بــا آنفلوآنزا 
در فصل ســرما، توصیه می شــود افراد به 
ویژه کودکان، بیماران و سالمندان واکسن 

آنفلوآنزا را با تجویز پزشک تزریق کنند.
بنابر اعــلام پایگاه اطلاع رســانی جمعیت 
هلال احمر، به گفته سرپرســت ســازمان 
تدارکات پزشکی در حال حاضر این واکسن 
در داروخانه مرکزی جمعیت هلال احمر در 
تهران توزیع می شود. مدیرکل امور دارو و 
مواد تحت کنترل سازمان غذا و دارو با اشاره 
به واردات واکســن آنفلوآنزا با ارز نیمایی، 
قیمت آن برای مصرف کننده را ۱۹۲ هزار 
تومان اعلام کرد. حیدر محمــدی  با بیان 

اینکه افراد می توانند با مراجعه به داروخانه 
و فقط با کارت ملی و ثبت کد ملی در سامانه 
تی تک ایــن واکســن را از داروخانه های 
منتخب دریافت کنند، افزود:  این واکسن در 
داروخانه های منتخب سراسر کشور توزیع 
می شود. به گفته وی، واکسن آنفلوآنزا در 
تهران نیــز در داروخانه هــای منتخب ۱3 
آبان، ۲۹ فروردین، ۲۲ بهمن، ایثار، شهید 
کاظمی، هلال احمر مرکزی و شــماره ۲ و 

هلال احمر شهرری موجود است.

راهکاری سریع برای بهبود 
ریه ها پس از ابتلا به کرونا

 دکتر الکســاندر کارابننکو متخصص ریه 
اظهار کرد: التهاب ریه ناشــی از عفونت با 
ویروس کرونا عواقبــی دارد که باید مدتی 
با آن مقابله کرد. از جمله آثار سوء ویروس 
کرونا بر ریه بیمار ایجاد منطقه وسیعی از 
تغییرات فیبروکیســتیک، سرفه و تنگی 
نفس اســت که همه آن ها به شرط عدم 
مداخله در این فرآیند، در یک دوره زمانی 

کمتر از ۱.5 ماه ناپدید می شوند.
او افزود: فرآیند  احیا در بدن همواره صورت 
می گیــرد و وقتــی ســلول ها می میرند، 
ســلول های جدیدی به جای آن ها تولید 
می شود، از همین طریق ســاختار ریه ها 
نیز احیا می شود. اما در برخی موارد مانند 
زمانی که فرد بدســت خود، جانش را به 
خطر می انــدازد این روند بــه طور کامل 

انجام نمی شود.
به گفته این پزشــک متخصص، فردی که 
سیگار می کشــد به ریه های خود فرصت 
بهبودی نمی دهد؛ بنابراین سیگار کشیدن 
در این مورد نه تنها عادت بدی است، بلکه 

یک نوع خودکشی آرام است.
کارابننکو توضیح افــزود: اگر فرد مبتلا به 
ویروس کرونا سیگار بکشد، ریه های او هرگز 
از التهاب شدید یا آثار ســوء این ویروس 
بهبود نمی یابند. سیگار کشیدن پس از ابتلا 
به این بیماری به بیان ساده یک خودکشی 
آرام است؛ اما اگر سیگار نکشیم، ریه ها به 
راحتی بهبود می یابند که البته روند آن در 

افراد مختلف، متفاوت است.
او تاکید کرد: این روند به طور متوسط   بین 
سه ماه تا یک ســال کامل طول می کشد و 
بستگی زیادی به وضعیت سیستم ایمنی 

بدن و آمادگی جسمانی فرد دارد.
ایــن پزشــک متخصــص گفــت: تمام 

بیماری های مربوط به ویروس کرونا و سایر 
بیماری های تنفسی مسری نشان دهنده 
ضعف سیســتم دفاعی بدن هســتند که 
مهمترین آن ها سیستم ایمنی بدن و سپس 
آمادگی جسمانی است. کسی که ورزش 
می کند و سبک زندگی سالمی دارد، حتی 
اگر به این بیماری هم مبتلا شود، به مانند 
فردی که از سلامتی خود مراقبت نمی کند، 
 تحــت تاثیر ایــن بیماری قــرار نخواهد

 گرفت.
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 Exports to Iraq 
via Mehran 
crossing top 
$280m
 Iran's exports to Iraq via 
Mehran border crossing in 
the western Ilam province 
reached 534,000 tons 
worth $284 million during 
the eight calendar months 
to November 20.
Rouhollah Gholami, 
director-general of Ilam 
Customs Administration 
made the announcement 
on Wednesday, adding that 
the trades between Iran 

and Iraq through Mehran 
border crossing is on track 
with all coronavirus-related 
health protocols in place.
He noted that currently, 
500 trucks carrying 
Iran's export goods cross 
the Mehran border to 
Iraq daily.Construction 
materials, steel products, 
glass and tiles were the 
main products exported via 
Mehran during the eight-
month period.According to 
Gholami, Iran’s exports to 
Iraq via Mehran checkpoint 
stood at $1.18 billion during 
the last fiscal year (March 
2019-20).

Oil price 
declines extend 
amid OPEC+ 
uncertainty, 
COVID-19 spread
Oil prices retreated 
Dec. 1 amid uncertainty 
surrounding an 
expected extension 
of OPEC+ production 
quotas after the group 
delayed its meeting to 
Dec. 3.
OPEC is hoping a couple 
of days away from the 
market's glare will 
allow cooler heads to 
prevail and rescue a deal 
to extend production 
cuts that analysts say is 
needed to prevent an oil 
glut in the months ahead.
Disagreements—at 
times vehement, 
according to sources—
between Saudi Arabia 
and the UAE over how 
quotas will be managed 
and enforced led to a 
breakdown of formal 
OPEC talks on Nov. 
30, and a meeting 
with Russia and other 
partners scheduled for 
Dec. 1 has now been 
pushed back by two 
days.
"The latest spat between 
Saudi Arabia and the 
UAE raises the risk 
of taking the energy 
market off the path 
towards rebalancing," 
OANDA senior market 
analyst Edward Moya 
said in a note. "The UAE 
resistance to delaying 
the output hike was not 
expected and will likely 
force OPEC+ to have 
production discussions 
become a monthly 
event."
NYMEX January RBOB 
settled 2.12 cents lower 
at $1.2204/gal, and 
January ULSD was down 
2.41 cents at $1.3473/
gal.OPEC delegates had 
said the framework of a 
three-month extension 
favored by kingpin Saudi 
Arabia and several other 
members had been 
reached, but a deal has 
been held up by the 
UAE's insistence that 
quota-busting countries 
be held to account with 
so-called compensation 
cuts that have to date 
been largely unenforced, 
except on itself.
Without an extension 
agreement, the OPEC+ 
curbs are scheduled to 
ease from the current 7.7 
million b/d to 5.8 million 
b/d from January, which 
many analysts have 
said could overwhelm 
the market given the 
recent surge in crude 
production from quota-
exempt Libya.
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“The Iranian month 
ending Nov. 20 
saw 5,072 home 
deals concluded in 
Tehran, indicating 
a 48% decrease 
compared with the 

previous month but a 12% 
growth compared with the 
same month of last year. The 
number of rental agreements 
in Tehran registered at 
the state-run Tenement 
Management Information 
System [operated by the 
Ministry of Roads and Urban 
Development] stood at 
16,583, registering a 10% 
decline month-on-month but 
a 66% increase year-on-year,” 
he was quoted as saying by 
IRNA.
Qoli-Khosravi said over 
44,339 sale contracts were 
finalized across the country 
during the month under 
review, indicating a 31% 
decrease month-on-month 
but a 67% growth year-on-
year. 
“A total of 133,096 lease 
agreements were signed 
across the country, during the 
month under review, posting a 
9% decline month-on-month 
but a 273% rise year-on-year,” 
he said.
“The decline in the number of 
deals is indicative of real state 
buyers’ expectation of future 
house-price depreciation 
rates and sellers’ resistance to 
decreases.” 
The official noted that the 
country’s economic prospects 
are positive and the foreign 
currency exchange rate is 
declining, which has led to a 
decline in asking home prices. 
“Residential properties with 
inflated prices don’t have any 
buyers,” he said. 
CBI Report

Latest data published by the 
Central Bank of Iran show a 
total of 4,466 homes were 
sold in the capital during the 
eighth month of the current 
fiscal year (Oct. 22-Nov. 20), 
registering a 48.4% decline 
compared with the preceding 
month, but a 9.9% growth 
compared with the same 
month of last year.
The average price of each 
square meter of a residential 
property in Tehran stood at 
271.93 million rials ($1,080) 
during the month under 
review, showing a surge of 
118.2% over last year’s same 
month, as average prices were 
registered at 124.63 million 
rials ($500) then. 
Home prices in the capital city 
increased by 1.8% compared 
to 267.2 million rials ($1,064) 
in the seventh month of the 
current year. The CBI data also 
show that during the month 
ending Nov. 20, newly-built 
residential properties up to 
five years old constituted the 
highest proportion of deals 
at 38.9% (or 1,736 deals), 
down by 3.1 percentage points 
compared with the same 
month of last year. That lost 
share was added to homes 
above 15 years. Homes with a 
lifespan of 16 to 20 years and 
above 20 years accounted 
for 17.7% and 13.8% of total 
deals compared with the same 
month of last year’s 16.4% and 
9.2%, respectively. 

The share of deals involving 
homes that were six to 10 
years and 11 to 15 years old 
decreased from 18.9 and 
13.5% of the total deals of last 
year’s same month to 17.5% 
and 12.1% this year.
The distribution of dealt 
properties shows that among 
Tehran’s 22 districts, District 
5 grabbed the highest share 
of total deals at 12.1%. It was 
followed by districts 10 and 
four with a share of 8.6% and 
8.4%, respectively. 
All-in-all, 10 districts (five, 
10, four, two, 14, seven, eight, 
15, 11 and one) grabbed the 
lion's share of the deals at 
70.4% with the remaining 
12 districts holding a 29.6% 
share.Among Tehran's 22 
districts, District 1 registered 
the highest average home 
price of 550.1 million rials 
($2,191) per square meter. 
District 18 offered the capital 
city's cheapest homes with 
an average per-square meter 
price of 120.4 million rials 
(about $480). The aforesaid 
numbers show a respective 
increase of 134.3% and 99% 
YOY.Residential units with 
an average price range of 
140 million rials ($557) to 
160 million rials ($637) per 
square meter were the most 
popular in Tehran during the 
Iranian month under review, 
as they grabbed an 8.6% 
share of all deals. They were 
followed by units priced at 

160 million rials ($637) to 
180 million rials ($717) per 
square meter with a share of 
7.3% and homes priced at 
120 million rials ($478) to 
140 million rials ($557) per 
square meter with a share of 
6.9%.  From the total number 
of deals, 62.1% belonged 
to homes cheaper than the 
average per-square meter 
price of the city (i.e., 271.93 
million rials or $1,083). 
Residential units with a floor 
area of 60-70 square meters 
registered the highest number 
of sales with a 15.2% share of 
total deals. 
Units with an area of 50-60 
square meters and 70-80 
square meters came second 
and third with shares of 15.1% 
and 12.1%, respectively. All-
in-all, residential properties 
with an area of under 80 
square meters had a 57.2% 
share of total deals. 
CBI data further show that 
Tehran’s homes worth 
between 6 billion rials 
($23,904) and 8.5 billion 
rials ($33,864) were the 
most popular with a 13.5% 
share of total deals. These 
were followed by homes with 
a price tag of between 8.5 
billion rials ($33,864) and 11 
billion rials ($43,824) and 
those priced at between 11 
billion rials ($43,824) and 
13.5 billion rials ($53,784) 
with a share of 10.6% and 
9.5% of total deals. 

VP submits Iran’s 
national budget bill to 
Parliament
 VP for Legal and Parliamentary Affairs 
submitted the Rouhani administration’s 
proposed budget bill for the next Iranian fiscal 
year (which will begin in March 2020) to the 
parliament on Wednesday.
Hossein-Ali Amiri as the Vice-President for 
Legal and Parliamentary Affairs submitted 
Iran’s national budget bill to Parliament on 
Wednesday.
The bill was used to be submitted by President 
Rouhani himself but this year he did not 
attend today's Parliament session due to, as he 
described, the anti-coronavirus protocols.
The copies of the proposed bill provided to the 
MPs will be examined and the MPs will give 
their suggestions and views to the specialized 
commission that will be set up for studying the 
bill within a month.
VP for Legal and Parliamentary Affairs 
submitted Iran’s national budget bill to 
Parliament on Wednesday.
The parliament will then review the budget bill 
in an open session.
According to the internal regulations of the 
Iranian parliament, the administration should 
present the annual budget bill by December 5 
each year.
Once the parliamentarians endorse the 
government’s proposed budget bill, it will go 
to the Guardian Council, the constitutional 
supervisory body, for ratification before 
becoming law.

Iran ready to present 
scientific achievement to 
friend states
Acting Minister of Science, Research and 
Technology for Intl. Affairs said that Islamic 
Republic of Iran is ready to present scientific 
achievements to friend countries including Iraq.
Speaking in a virtual meeting of Iran-Iraq Joint 
Scientific Committee on Tue., Hossein Salar 
Amoli pointed to the scientific status of Iranian 
universities in the region and world and added, 
“Good and satisfactory scientific ranking of 
Iranian universities means that strengthening 
scientific relations between the two countries 
can bring about better achievements for Iraq in 
terms of benefiting from the global experiences 
of science and knowledge network.”
He further noted that Islamic Republic of 
Iran is ready to present its latest scientific 
achievements available to friend and 
neighboring countries including Iraq.
Elsewhere in his remarks, Salar Amoli pointed to 
the main mission of the ministry and added that 
Ministry of Science, Research and Technology is 
a policymaker, facilitator of scientific relations, 
so that exchange of policies for scientific 
interactions using this way will help deepen 
and strengthen bilateral relations.
At the end of this meeting, the two sides 
exchanged their views on determining the 
annual evaluation criteria of Iranian universities 
in Iraq with the coordination of the Iranian side, 
laying the groundwork for the establishment 
of a joint university and academic center in 
Iraq, developing cooperation in the field of 
exchange of student, university lecturer and 
faculty members, exchange of governmental 
and academic scholarships as well as setting up 
Science and Technology Park.

Home prices have declined by %10 over the past 
three weeks, as rising supply has put a downward 
pressure on prices, Mostafa Qoli-Khosravi, the head 
of Tehran Realtors Association, said recently.

%10 Decline in Home Prices Over 
Three Weeks
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The distribution 
of dealt 
properties shows 
that among 
Tehran’s 22 
districts, District 
5 grabbed the 
highest share 
of total deals 
at %12.1. It 
was followed 
by districts 10 
and four with a 
share of %8.6 
and %8.4, 
respectively. 
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He made the 
remarks in the 
Cabinet session on 
Wednesday, while 
he was expected 
to attend a 
Parliament session 

to submit next year's budget 
plan to the lawmakers. 
"I did not take part in the 
Parliament session today, due 
to the decisions and protocols 
made by the national National 
Coronavirus Combat and 
Prevention Headquarters," 
Rouhani underlined.
"Some say that I did attend 
the Parliament session 
because of the body approved 
the 'strategic measure to 
lift sanctions and safeguard 
rights of Iranian nation', 
which is not true," he said, 
"However, the government 
does not agree with the 
ratified plan and considers it 
detrimental to the course of 
diplomatic activities."
"Our enemies did their 
best to put pressure on the 
Iranian nation to make them 
surrender. Enemies sought 
to turn the sanctions into a 
full-blown economic war, but 
at the same time, we believe 

that by the failure of the  US 
maximum pressure campaign 
against Iran, the situation will 
be different in the next Iranian 
calendar year (starting March 
2021)."
Whoever takes office in the US 
must kneel down in front of 
the resistance of the Iranian 
nation, he added. 
He noted that back in 2016, 
with 14.5% economic growth, 
the country had the highest 
growth rate among world 
countries.
"Our defense strength, 
especially in the field of 
strategic weapons, in these 
seven years is not comparable 
to eight years ago," he said. 
"The nuclear power we have 
today is far greater than ever. 
We have reached IR8 and 

IR9 today from IR1 and IR2 
production. Today we are able 
to enrich IR2M in multiple 
chains. We can also have an 
enrichment chain with IR6," 
he added.
"Also, in terms of facilities, 
research and development, 
our situation is better than 
ever," he added.
"We all know that before 
Trump, there were people 
who opposed the JCPOA, 
especially the Zionists, its 
regional allies, and of course, 
the American extremists," 
he said, "These three groups 
tried with all their might not 
to let the JCPOA succeed, 
but they failed. Because the 
previous US administration 
[i.e. Obama admin.] 
was somewhat familiar 

with politics and world 
management, but someone 
[Trump] came to power in 
the United States who had 
no management, no politics, 
and no tact. And he could 
easily go anywhere by Saudi 
money and the pressure of 
the Zionists and extremists in 
America."
"Under Trump, the United 
States broke and violated a 
deal that was beneficial to the 
world and regional stability 
and could pave the way for 
constructive collaboration 
around the world."
Rouhani also announced that 
the administration is resolved 
to increase oil sales next year 
and expects to export over 
two million barrels of oil and 
condensate.

Hackers Breach Israeli 
Insurance Company, Steal 
Client Data
 Hackers targeting an Israeli insurance company 
claimed to have made off with a vast hoard of 
personal data on its clients, including officials.
In a joint statement Tuesday, the Capital 
Markets Authority and the Israel National Cyber 
Directorate confirmed that there had been a 
cyberattack on the Shirbit insurance company 
and that information had been leaked in the 
breach, Israeli media reported.
It added that an investigation into the cyber 
incident had begun the night before amid 
suspicions of an attack on the company’s servers.
“An initial investigation found that information 
on the details of clients’ insurance is involved,” 
the statement said, noting that the investigation 
was still ongoing.
A group calling itself BlackShadow took 
responsibility for the attack, boasting of its 
success in a series of tweets that included images 
of some of the information taken, as well as 
technical details apparently intended to show 
the scale of the assault.
“A huge cyberattack has taken place by Black 
Shadow team,” the group tweeted. “There 
has been a massive attack on the network 
infrastructure of Shirbit Company, which is in 
Israel's economic sphere.”
2 months set to stop 
Additional Protocol 
implementation
In an amendment following Tuesday's 
parliamentary legislation, the Iranian 
Parliament set 2 months for the government to 
stop voluntary implementation of Additional 
Protocol.
According to the Iranian lawmakers on 
Wednesday, the voluntary implementation of 
the Additional Protocol will be stopped two 
months after the entry into force of the law that 
was passed yesterday if the obligations are not 
fully implemented by participant countries in 
Iran nuclear deal.
In Tuesday's parliamentary legislation, the 
deadline was set at one month from the time the 
law was passed.
Lawmakers ratified on Tue. the general outlines 
of a counteractive plan for the lifting of sanctions 
after the failure of JCPOA’s European parties 
to fulfil commitments and in wake of the 
assassination of an Iranian scientist.
According to Parliament's National Security and 
Foreign Policy Commission Spokesman Abolfazl 
Amouei, the "general outlines" of the double-
urgency motion was passed with 248 votes in 
favour, during Tuesday morning's open session.
Amouei said the plan, the details of which await 
the lawmaker’s decision, aims to counteract 
unilateral sanctions imposed on the Islamic 
Republic by Western countries, topped by the 
United States.

Iran's today nuclear power greater than 8 yrs 
ago: Rouhani

Iran's President said that the country's nuclear power 
is far greater than eight years ago.

Politics
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Obama Criticizes US Democrats for 
Alienating Voters with Defund Police 
Slogan
Former US president Barack Obama criticized the usage of the 'defund 
the police' slogan and warned that the 'white population' is fearful that 
the 'African American community' will get out of control with police 
reform.
Obama made the remarks in two separate interviews, one with CNN 
analyst April Ryan and the other for a segment on Peter Hamby's 
Snapchat show Good Luck America.
The interview with Hamby is set to air Wednesday morning and shows 
Obama telling the host that 'snappy' slogans like 'defund the police' can 

alienate people, the Daily Mail reported.
'You lost a big audience the minute you say it, which makes it a lot less 
likely that you're actually going to get the changes you want done,' 
Obama told Hamby, according to Axios.
Protesters have continued to push 'defund the police' since the 
Memorial Day death of George Floyd, who died under the knee of a 
white Milwaukee cop, as well as other black Americans, including 
Breonna Taylor and Rayshard Brooks, who were killed by law 
enforcement.
Their chant has become a rallying cry — and a stick for President 
Donald Trump to use on Democrats as he portrays them as soft on 
crime.
Supporters say it isn't about eliminating police departments 

or stripping agencies of all of their 
money.
They say it is time for the country 
to address systemic problems in 
policing in America and spend 
more on what communities 
across the US need, like housing and 
education.
While speaking with Ryan, Obama also 
talked about racism in America, and even 
highlighted the arrest of Henry Louis Gates Jr, 58, a 
Harvard professor who was arrested after a neighbor called the police 
on him when he struggled to get into his home.

“The Armed 
Forces 
spokesperson 
should comment 
in this regard. 
We have not 
received any 
credible report 
on such issue,”
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Iran to Respond 
to Scientist’s 
Killing in 
‘Due Course’: 
UN Mission 
Spokesman
 Iran’s UN mission 
spokesman Alireza 
Miryousefi reacted 
to the recent 
assassination of top 
nuclear scientist 
Mohsen Fakhrizadeh, 
saying that the Islamic 
Republic will respond 
to the terror act “in 
due course”.
"Iran makes 
decisions on its 
nuclear program 
based on national 
interests," Miryousefi 
told Newsweek 
one day after 
Iranian lawmakers 
o v e r w h e l m i n g l y 
endorsed the 
outlines of a strategic 
action plan which 
aims to counteract 
sanctions imposed 
on the Iranian nation 
and safeguard its 
interests.
"As you know, the 
steps taken since 
the US withdrew 
from the JCPOA are 
incremental and will 
be in effect as long 
as other parties are 
in violation of the 
accord and/or are 
not fulfilling their 
obligations,” he added.
Miryousefi warned, 
however, that 
vengeance was still 
in the works for 
Fakhrizadeh's killing.
"Retaliation for 
Dr. Fakhrizadeh's 
a s s a s s i n a t i o n 
will come in due 
course against the 
perpetrators of the 
terrorist action, and 
at a time and place of 
our choosing," he said.
Fakhrizadeh, who 
headed the Iranian 
Defense Ministry’s 
Organization of 
Defensive Innovation 
and Research (SPND), 
was targeted on 
Friday in a multi-
pronged terror attack 
involving at least one 
explosion and small 
fire by a number of 
assailants in Absard 
city of Damavand 
County, Tehran 
Province.
Iranian government 
officials and military 
commanders have 
hinted that the Israeli 
regime could have 
been behind the 
terror attack, vowing 
harsh revenge against 
all the criminals 
 involved.
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UNSC to discuss JCPOA in 
Dec.: president
The President of the United Nations Security Council 
says the body will hear a briefing session on the Joint 
Comprehensive Plan of Action (JCPOA) this month. 
Speaking in a video press conference on December 1, 
the organ’s President for the month  Jerry Matthews 
Matjila (South Africa) pointed to the Council's agenda for 
December.  
The third week will feature Middle East briefings on Syria 
and Yemen as well as one on the United Nations Assistance 
Mission in Afghanistan (UNAMA), he said, according to the 
UN press service. 
Before the Christmas break, the Council will hear briefings 
on the Middle East peace process, including the question 

of Palestine, and the Joint Comprehensive Plan of Action on 
Iran’s nuclear programme, he added. 
Elsewhere, when asked about the assassination of Iranian 
nuclear scientist Mohsen Fakhrizadeh, he said the Council 
has not received any request to act on that matter, but the 
meeting on Iran’s nuclear programme later this month will 
be held in “a new global environment”.
Iran and major world powers signed a deal in 2015 
according to which Tehran agreed to put limits on 
its nuclear program in exchange for the lifting of the 
international sanctions. However, in May 2018, US 
President Donald Trump pulled his country out of the 
deal and imposed severe unilateral sanctions on Iran's 
economy, which is often described by Iranian officials as 
'economic terrorism'. 
The Islamic Republic, in response, reduced its 
commitments to the deal, highlighting that all its steps are 

reversible 
as soon as other parties to the 

deal ensure Iran's economic interests under the accord. 

News

 Biden claims standing 
by view to return to 

JCPOA
 US President-elect Joe Biden 
claims he is still ready to return 
to the Iran nuclear deal and end 
Trump’s sanctions on Iran.
In an interview with New York 
Times columnist, Thomas 
Friedman, Biden without referring 

to his new preconditions said he 
still stands by his views on the Iran 
nuclear and returning to the deal, 
saying, “It’s going to be hard, but 
yeah.”
He had previously said that “if 
Iran returns to strict compliance 
with the nuclear deal, the United 
States would rejoin the agreement 
as a starting point for follow-on 
negotiations,” and lift the sanctions 

on Iran that Trump imposed.
The nuclear deal — known as 
the Joint Comprehensive Plan 
of Action (JCPO.) — was signed 
in 2015. Trump unilaterally 
withdrew from it in May 2018, 
reimposing sanctions on Iran, 
claiming it was a bad deal to begin 
with and that Iran was cheating 
— which was not the view of the 
European allies or international 

inspectors.
Following the interview, Freidman 
said, “The view of Biden and his 
national security team is that once 
the deal is restored by both sides, 
there will have to be, in very short 
order, a round of negotiations to 
seek to lengthen the duration of the 
restrictions on Iran’s production 
of fissile material  as well as to 
address Iran’s regional activities."

Speaker Stresses 
Ending Reliance on Oil 
Revenues
The speaker of Iran’s Parliament 
described petrodollars as an 
unreliable source of income 
while the administration is 
going to submit its proposed 

budget bill for the next Iranian 
fiscal year (which will begin 
in March 2021).Addressing a 
parliamentary session on 
Wednesday, Mohammad Baqer 
Qalibaf said what must be taken 
into account in formulating the 
national budget is non-reliance 
on oil incomes, which has been 

repeatedly stressed by Leader 
of the Islamic Revolution 
Ayatollah Seyed Ali Khamenei.
The Parliament speaker said 
the budget’s dependence on 
petrodollars would be totally 
damaging and abortive.The 
overriding concern is a budget 
deficit, he said, adding that the 

Parliament is pushing for a 
budget reform with new sources 
of revenue.The administration’s 
proposed budget bill for the next 
Iranian fiscal year has been signed 
by President Hassan Rouhani.The 
president has preferred to absent 
himself from the parliamentary 
session on Wednesday. 



Venezuela President Ready to Step Down If Opposition 
Wins Parliamentary Elections
Venezuelan President Nicolas Maduro signaled readiness to resign if the opposition 
forces win the upcoming parliamentary vote.
"If we win, we will go ahead, but I should also say that my fate is in your hands. If the 
opposition wins, I will step down from the post of the president," he said, Sputnik 
reported.
If the opposition wins the elections, I will no longer stay here, my fate is in the hands of the Venezuelan 
people," Maduro said in a televised address.
Elections to Venezuela's unicameral parliament will take place on Sunday, with 107 political parties and 
associations running for seats. The opposition bloc, which includes the party of opposition political Juan 
Guaido, has decided to boycott the elections.

Spokesperson for the 
Iranian Mission to the 
UN said that Iran makes 
decisions on its nuclear 
program based on 
national interests."Iran 
makes decisions on its 
nuclear program based 
on national interests," 
Iranian mission to 
the UN spokesperson 
Alireza Miryousefi told 
Newsweek.
"As you know, the steps 
taken since the US 
withdrew from the JCPOA 
are incremental and will 
be in effect as long as other 
parties are in violation of 
the accord and/or are not 
fulfilling their obligations."
"Retaliation for 
Dr. Fakhrizadeh's 
assassination will come 
in due course against 
the perpetrators of the 
terrorist action, and at 
a time and place of our 
choosing," Miryousefi said.
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Morning call to prayer : 
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Noon call to prayer : 
11:53:19  
Evening call to prayer: 
17:16:18  
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Afghan expert says 
terrorist attacks 
put at risk int'l law 
& order
 Afghan political expert Abdul 
Lateef Nazari said on Wednesday 
that terrorist attacks against 
officials of the countries put at 
risk the International Law and 
order.
In an interview with IRNA, 
Nazari underlined that terrorist 
attacks to assassinate officials 
and moves like the assassination 
of the Iranian scientist will 
jeopardize the international 
peace and security.
He described assassination of 
Mohsen Fakhrizadeh, head of 
the Research and Innovation 

Organization of Iran's Ministry of 
Defense, as a violation of human 
rights as well as meddling 
in the domestic affairs of the 
independent states.
The assassination of the senior 
Iranian nuclear and defense 
industry scientist, which could 
be regarded as an asset to 
humanity, is a crime and a clear 
violation of human rights, he 
further noted.
From every dimension to 
consider the issue, it could be 
concluded that the perpetrators 
of the terror crime are players 
who seek to create tensions in 
the sensitive region of West Asia, 
Nazari underlined.
The Afghan analyst stated that 
the crime should be condemned 
by the UN Security Council, 

international bodies because 
it could endanger global peace 
and security.Although the 
perpetrators have not officially 
claimed responsibility, many 
media outlets and observers 
have blamed Mossad for the 
assassination, he said, adding 
that the New York Times has 
considered him as the number 
one target of the Mossad of Israel.
Earlier, Afghanistan’s Ministry 
of Foreign Affairs has issued 
a statement condemning the 
terrorist attack.Fakhrizadeh 
was assassinated on November 
27 when a car bomb exploded 
near his vehicle and an automatic 
machine gun opened fire on him 
afterwards, according to Iranian 
Defense Minister Brigadier-
General Amir Hatami.

30% of imported 
medicines are from 
U.S.
Head of Health Economy 
Commission of Tehran Chamber 
of Commerce Mr. Nasser Riahi 
says COVID-19 vaccine produced 
by two American companies will 
definitely arrive in Iran, saying 
that currently 30 percent of Iran’s 
monthly imported medicines are 
from the U.S. as one should consider 
this point that vaccine is not under 
the U.S. sanctions.
Speaking to ILNA, Riahi explained 
the latest development on imports 
of COVID-19 vaccine to Iran, 
saying that according to reports, 
two American COVID-19 vaccine 
producers have applied for getting 
a license for distribution of the 
vaccine and it is expected the 

vaccine to be distributed in the U.S. 
in a week.
He noted that the production of 
COVID-19 vaccine in India is in its 
last stages and some countries have 
pre-purchased the vaccine.
Riahi went on to say that except 
for the U.S. which does not follow 
the World Health Organization 
directives, other countries 
according to the directives of the 
WHO, are allowed to first vaccinate 
their health staff and three percent 
of their total populations and then 
gradually vaccinate the remaining 
population.
He said he is not optimistic Iranians 
to have access to the vaccine 
before the New Year (late March), 
reacting to some reports that Iran 
air navigation is getting ready for 
imports of the vaccine and said if it 
is true, he is not aware of it.

Riahi reiterated that issues like 
sanctions or transfer of money 
cannot hinder imports of the 
vaccine, noting that sanctions 
cannot be an obstacle for importing 
the COVID-19 vaccine.
He also said that in the condition 
that the country imports medicines 
worth 100m euros monthly, the 
expense of importing the COVID-19 
vaccine is lower but one should not 
forget that the producers do not sell 
entirely the vaccine to any country.
He said the Indian-made COVID-19 
vaccine is the cheapest one that 
each dose of it will cost around $4 
while the vaccines produced by 
American companies will cost 
between 20 to 30 dollars per dose.
On the price of the China-made 
vaccine, Riahi said each dose of the 
Chinese vaccine may cost between 
30 to 70 dollars.

Behrouz Aghaei told IRNA that the fact shows 
a considerable increase in export and imprt 
of basic goods through Chabahar Port and 
Chabahar, the first Iranian port that is able to 
attract foreign operators.
He referred to the modern equipment of the 
ocean port for unloading grains and added 
the unloading process of the ship is started as 
soon as it harbored.
Having joint borders with two neighboring 
countries of Afghanistan and Pakistan, Iran's 
Chabahar can be a route to join Indian Ocean 
and Africa to Commonwealth of Independent 
States (CIS), Iranian President Hassan 
Rouhani had said earlier.

After the completion of the first phase of 
Shahid Beheshti Port in Chabahar, it can 
play important role in marketing, can attract 
investors and facilitate the arrival of different 
ships and vessels, Aqaei announced.
As a national development project, it will 
also prepare the ground for fostering 
trade exchanges with neighboring states, 
including India, Oman and Afghanistan, Aqaei 
underlined.
Indian operator in Shahid Beheshti Port 
with ten-year-long agreement is committed 
to provide 85-million-dollar worth of 
strategic equipment, Aqaei said, adding 
that the ownership of the equipment will be 
presented to Iran at the end of the agreement.
Chabahar Port, located in southeastern Iran 
on the Gulf of Oman, serves as Iran’s only 
oceanic port, and consists of two separate 
ports named Shahid Kalantari and Shahid 
Beheshti, each of which has five berths.

The authorization to use the vaccine 
developed by Pfizer, a US pharmaceutical 
giant, and BioNTech, a much smaller 
German firm, kicked off a vaccination 
campaign with little precedent in modern 
medicine, encompassing not only 
ultracold dry ice and trays of glass vials 
but also a crusade against anti-vaccine 
misinformation.
The Pfizer-BioNTech vaccine must 
be transported at South Pole-like 
temperatures, a requirement that is 
already dictating who will be vaccinated: 
Nursing-home residents were supposed to 
be Britain’s top priority under an advisory 
committee’s plans, but a limit on how many 
times officials believe the vaccine can be 
moved before it loses effectiveness means 

that National Health Service staff members 
will receive the shots first.
The government has been coy about 
how quickly it could stock hospitals after 
approval, but doctors and nurses were 
preparing to begin vaccinating their 
colleagues within days.
The global death toll from the coronavirus 
infection has topped 1.47 million, with 
a total of 63.7 million cases of the virus 
having been detected worldwide, according 
to Baltimore, Maryland's Johns Hopkins 
University.Britain has suffered one of 
Europe’s highest per capita death tolls from 
the virus.At the moment, the most affected 
countries in the world are the US (over 13.7 
million infected, 270,000 deaths), India (9.4 
million infected, 137,600 fatalities), and 
Brazil (6.3 million cases, 173,800 deaths). 
European nations are also suffering from 
a second wave of the pandemic, with many 
of them imposing lockdowns over the last 
month, including France, Germany, Belgium, 
Hungary, and others.

Chabahar Port equipment capable of loading 
15,000 tons of goods a day

UK Approves Pfizer Coronavirus Vaccine for 
Rollout from Next Week
Britain gave emergency approval on Wednesday to Pfizer’s 
coronavirus vaccine, becoming the first Western country to allow 
mass inoculations against a disease.

Director of Ports and Maritime Organization of Sistan and 
Baluchistan said on Wednesday that the equipment in 
southeastern strategic Iranian port of Chabahar, is capable of 
loading 15,000 tons of goods per day.

The government 
has been coy 
about how 
quickly it could 
stock hospitals 
after approval, 
but doctors 
and nurses 
were preparing 
to begin 
vaccinating 
their colleagues 
within days.

As a national 
development 
project, it will 
also prepare 
the ground for 
fostering trade 
exchanges with 
neighboring 
states, including 
India, Oman and 
Afghanistan, 
Aqaei 
underlined.



شرط کاهش قیمت کارخانه ای خودرو اعلام شد
یک کارشناس صنعت خودرو  گفت: در ۱۰ سال گذشته قیمت  خودرو در بازار آزاد تابع قیمت ارز بوده است. در 
نتیجه با کاهش نرخ ارز می توانیم شاهد کاهش قیمت خودرو در بازار آزاد باشیم. ابوالفضل خلخالی،با اشاره به 
کاهش قیمت خودرو درب کارخانه با توجه به کاهش قیمت ارز، گفت: از زمانی که قیمت ارز کاهش یافته، قیمت 
خودرو نیز روند نزولی دارد و همچنان شاهد کاهش قیمت ارز در بازار هستیم و اگر این روند ادامه دار باشد به طور 

حتم قیمت خودرو همچنان کاهشی خواهد بود و اکنون نباید اقدام به خرید خودرو کرد. وی درباره تغییر قیمت 
خودرو درب کارخانه، ادامه داد: با توجه به اینکه قیمت خودرو درب کارخانه طبق قیمت دستوری تعیین می شود و 

قیمت دستوری لزوما یک قیمت آیین نامه ای است که تابع ارز نیست، در نتیجه خیلی نمی توان این انتظار را داشت که 
قیمتی که شورای رقابت تعیین می کند، با تغییرات قیمت ارز تغییر کند.خلخالیبیان کرد: اساسا یکی از مشکلات قیمت گذاری 

دستوری این است که قیمت آن واقعی نبوده و تابع قیمت در بازار نیست و بر اساس قیمت تعادلی عرضه و تقاضا در بازار به دست نیامده است. 
این کارشناس صنعت خودرو در پاسخ به این سوال مبنی بر کاهش نرخ تورم بخشی و تاثیرات آن بر بازار خودرو، گفت: تورم بخشی بر قیمت دستوری 
تاثیر گذار است. در حال حاضر تورم هم بر اساس گزارش های بانک مرکزی، کاهش چشمگیری نداشته، اما اگر تورم را ملاک بدانیم و قیمت گذاری 

دستوری را تابع قیمت تورم بدانیم، با توجه به کاهش تورم در سه ماه سوم سال، قیمت شورای رقابت باید کاهش پیدا کند.

تخفیف صد در صدی قبوض آب امسال اجرایی می شود
رضا اردکانیان در حاشیه جلسه هیات دولت با بیان اینکه در پویش هر هفته # الف – ب – ا یران حدود شش 
هزار میلیارد تومان طرح های برقی در استان های خراسان رضوی، سیستان و بلوچستان و خوزستان با حضور 
رییس جمهور به افتتاح می رسد تصریح کرد: بر اساس تاکید رییس جمهور بعد از تصویب برق امید در هیات 
وزیران و اجرای آن از آبانماه امیدواریم که در اولین قبض که آذرماه صادر می شود گزارش اینکه چه تعداد مشترک 

مشمول تخفیف صد در صدی شدند اعلام کنیم همچنین بنا داریم که کسانی که مصرف بالای برق دارند به جرگه 
خوش مصرف ها بپیوندند. وی افزود: همچنین کار روی آب را هم آغاز کرده ایم به رغم اینکه شرایط در حوزه آب با 

توجه به تفاوت های اقلیمی از برق متفاوت است اما بنا داریم که با توسعه اصلاح مصرف آب این طرح تصویب و امسال 
اجرایی شود تا گروهی از مشترکین که کم مصرف هستند مشمول تخفیف صد در صدی شوند این دو موضوع نه تنها منجر به 

تشویق کم مصرف ها می شود بلکه گروه پرمصرف نیز صرفه جویی را آغاز خواهند کرد. وزیر نیرو درباره مدیریت سیلاب در سال آبی جاری گفت: پیش 
بینی هواشناسی حاکی از این است که پاییز شرایط نرمال و زیر نرمال باشد البته تاکنون وضعیت بارندگی ها بالاتر از شرایط نرمال ) متوسط بلندمت 
پنجاه ساله( و کمتر از بارش سال قبل هستیم.  وی ادامه داد: آمادگی لازم برای بارندگی های زیاد فراهم شده در خوزستان سدهای مخزنی داریم که 

به رغم اینکه ۳۶۰ میلیون متر مکعب سیلاب را دریافت کردیم ۹.۵ میلیارد متر مکعب نیز حجم خالی داریم.

خبرآنلاین
گـــزارش
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 سیاست وزارت 
صمت در عرضه و 
فراوانی کالاست، 

وقتی عرضه 
پاسخگوی تقاضا 

باشد قیمت ها کنترل 
می شود،   اما اگر 

کمبود باشد حضور 
بازرسان هم تاثیری 

نخواهد داشت

اقتصاد ایران
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جزییاتی از بودجه 
1400

   میزان افزایش حقوق کارکنان 
و بازنشستگان در سال 1400

به موجب پیــش بینی های صورت 
گرفته در لایحه بودجه سال آینده 
و در صورت تصویب مجلس شورای 
اســلامی میزان دریافتی کارکنان 
دولتی و بازنشســتگان ۲۵ درصد 

افزایش می یابد.
به موجب پیش بینی صورت گرفته 
در تبصره ۱۲ افزایش ضریب حقوق 
گروه های مختلف حقــوق بگیر در 
دســتگاه های اجرایی و همچنین 
نیروهای مســلح وزارت اطلاعات 
و ســازمان انرژی اتمی به استثنای 
مشــمولین قانــون کار جمهوری 
اســلامی ایران از قبیــل کارکنان 
کشوری و لشــکری اعضای هیئت 
علمی دانشگاه ها و موسسات آموزش 
عالی و پژوهشی و قضات و افزایش 
حقــوق بازنشســتگان و وظیفــه 
بگیران و مشــترکان صندوق های 
بازنشســتگی به میزان ۲۵ درصد 

تعیین شده است.
بر این اســاس ضریــب ریالی این 
افزایش به طور جداگانه توسط دولت 

تعیین می گردد.
پیش بینی شده است پس از افزایش 
ضریب ریالی حقوق برای گروه های 
مختلف حقوق بگیر، موضوع جز یک 
این بند و معادل افزایش ضریب ریالی 
برای افزایش حقوق بازنشستگان و 
وظیفه بگیران مجموعه مبلغ مندرج 
در حکم کارگزینی بــرای کارکنان 
رســمی و پیمانی و مبلــغ قرارداد 
منعقده ماهانه برای کارکنان قرارداد 
کار معیــن و کارکنان طرح خدمت 
پزشکان و پیراپزشــکان در وزارت 
بهداشــت درمان و آموزش پزشکی 
به نسبت مدت کارکرد و حکم حقوق 
بازنشستگان متناسب سنوات خدمت 
قابل قبول از ۳۵ میلیون ریال کمتر 

نباشد.

   عوارض خروج از کشــور در 
سال 1400

بر اســاس پیش بینی های صورت 
گرفته در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ 
عوارض خروج برای هر نفر ۲۶۴ هزار 
تومان در سال آینده خواهد بود. بر 
این اساس عوارض خروج زائرین حج 
تمتع و حج عمره برابر با ۱۳۲ هزار 

تومان تعیین شده است .
 خروج زائران عتبات عالیات زائران 
اربعین مطابق تاریخ تعیین شده در 
این قانون کــه از مرزهای زمینی به 
مقصد کشــور عراق از کشور خارج 
می شوند، از پرداخت عوارض خروج 
معاف اســت اما در ســایر ایام سال 
عوارض خروج هوایی زائران عتبات 
عالیات ۴۵ هزار تومان عوارض خروج 
زمینی و دریایی آنها برابر با ۱۵ هزار 

تومان تعیین شده است.

   یک هشتم درآمدهای دولت 
به بودجه های عمرانی رسید

رقم ۱۰۴ هزار میلیــارد تومانی که 
برای پروژه های عمرانی در سال آینده 
در نظر گرفته شده حدود یک هشتم 

منابع عمومی دولت است.
در سال آینده منابع عمومی دولت و 
به عبارتی آن چه برای اداره کشور در 
اختیار دارد حدود ۸۴۱ هزار میلیارد 
تومان پیش بینی شده است که این 
رقم باید بین هزینه ها برای پرداخت 
حقوق و دستمزد، بودجه عمرانی و 
تملک دارایی های مالی که پرداخت 
سود اوراق منتشر شــده سال های 
قبل است، توزیع شود. در حالی ۱۰۴ 
هزار میلیارد تومان برای بودجه های 
عمرانی پیش بینی شــده که برای 
سال جاری ۸۷ هزار میلیارد تومان 
مصوب شده بود و با رشد حدود ۲۰ 

هزار میلیارد تومانی همراه است.

ایسنا
خـــبـــر
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علیرضا رزم حسینی با بیان 
اینکه راه اندازی ســامانه 
جامع تجار به کمتر شدن 
زمینه های فســاد کمک 
می کند، گفت: همه مراحل 
از ثبــت ســفارش کالا تا 
صدور مجوزهای ۲۳ گانه 
در این سامانه انجام می شود و این سامانه به 
بانک های عامل و بانک مرکزی نیز متصل 
اســت.  ســامانه جامع تجارت در بخش 
واردات تقریبا کامل شده و به نظر می رسد 
با عملیاتی شــدن این ســامانه و تکمیل 
اطلاعات لازم بسیاری از زمینه های فساد 
و تبعیض های اقتصادی رفع خواهد شد و 
مسیری را طی کنیم که تولیدکنندگان و 
تجار مجبور نشوند برای دریافت امضاهای 

طلایی هزینه بپردازند.
وی افزود: با توجه به اهمیت واردات حدود 
۲۰ میلیون تن کالا به کشــور کد شناسه 
کالا مسئله ای است که باید پیگیری شود 
و در حال حاضر بیش از ۵۵۰ هزار انبار در 
ســامانه جامع تجارت قابل رصد است و 
کالاهایی که وارد انبار می شوند از بدو ورود 

قابل رهگیری است و این سامانه می تواند 
تجارت نو )مــدرن( را در ایران فعال کند. 
همچنین این دسترسی برای کاربران فراهم 
شده  تا از دستگاه های مختلف با سامانه یاد 
شده دسترسی داشته باشند. توجه به این 
نکته ضروری اســت که حرکت به سمت 
تجارت الکترونیک رتبه کسب و کار ایران را 

نیز بهبود می بخشد.
به گفته وی در حال حاضر می توان از طریق 
ســامانه جامع تجارت اطلاعات یک تاجر 
شــامل میزان و نوع کالای ثبت سفارش 
شده، مبدا کالا، میزان ارز دریافت شده و 
بانک پرداخت کننده، ارز از کدام کشــور 
جابجا و چگونه منتقل شــده و مســیر 
ترخیص بعد از ورود به بندر در دســترس 

برنامه ریزان قرار دارد.  
رزم حسینی همچنین ابراز امیدواری کرد 
که تا ۱۱ بهمن ماه مرحله دوم سامانه جامع 
تجارت تکمیل شود و گفت: در حال حاضر 
کاستی ها بیشــتر در حوزه گمرک، بنادر 
و مناطق آزاد و ویژه اقتصادی اســت که 

تکمیل خواهد شد.

   ترخیص 4 میلیون تــن کالا با 
مصوبات جدید

وزیر صمــت در ادامه با اشــاره به جنگ 
اقتصــادی و افزایش چشــمگیر نرخ ارز، 
تصریح کرد: سیاســت وزارت صمت در 
عرضه و فراوانی کالاســت، وقتی عرضه 
پاسخگوی تقاضا باشــد قیمت ها کنترل 

می شود،   اما اگر کمبود باشد حضور بازرسان 
هم تاثیری نخواهد داشت. تمرکز تنظیم 
بازار بر برخورد با گرانفروشــی اســت. به 
نظر می رسد با سیاست واردات در مقابل 
صادرات بخشــی از مشــکلات حل شود 
و همانطور که مشــاهده می کنیم بیش 
از هشــت میلیون تن کالای دپو شده در 
گمرک در حال ترخیص اســت و تاکنون 
حدود چهار میلیون تن ترخیص شده است.

   وعده متعادل شدن قیمت ها
وی با بیان اینکه صادرکنندگان می توانند با 
این روش تعدد ارزی خود را رفع و در عین 
حال کالا به کشور وارد کنند که این رویه 
می تواند منجر به فراوانی کالا شود، تصریح 
کرد: اخیرا هم در حوزه فولاد و خودرو شاهد 
کاهش قیمت  و افزایش تولید لوازم خانگی 
بودیم و احتمالا با این سیاست فراوانی کالا 
و افزایش تولید، قیمت ها کنترل و متعادل 

خواهد شد.
رزم حســینی در ادامه دربــاره وضعیت 
واردات و توزیع نهاده های دامی نیز گفت: 
وزارت صمت به عنوان تعیین کننده کالا 
بر اساس نیاز اعلام شــده از سوی جهاد 
کشــاورزی که در بودجه کل کشور هم 
مشخص است و بانک مرکزی تخصیص 
ارز می دهد، ثبت سفارش می کند و تاجران 
با سابقه خرید در وزارت جهاد کشاورزی 
برای تخصیص ارز به بانک مرکزی مراجعه 
می کنند و بعد از تامیــن ارز کالا در بنادر 

تحویل ســامانه بازارگاه که تحت کنترل 
وزارت کشاورزی است توزیع می شود. به 
جز کنجاله و سویا که تامین نشدن به موقع 
ارز آن مشــکلاتی ایجاد کرده بود، به نظر 
می رسد توزیع به درستی انجام نشده است. 
البته محدودیت های منابع ارزی هم به طور 

کلی در کمبودها نقش داشته است.

   ریشه دلالی کجاست؟
وی در ادامه درباره پدیده دلالی در بازارهای 
مختلف گفت: ریشه بسیاری از فسادها در 
دو نرخی بودن ارز است که در بازار خودرو 
هم وضعیت مشــابهی وجود دارد. فاصله 
قیمت در واحد تولیدی تا بازار تفاوت قابل 
ملاحظه ای دارد و نقدینگــی هم هر روز 
در یک بازار ورود پیدا می کند اما در بازار 
خودرو به دنبال حــذف دلالان با افزایش 

تولید و متعادل شدن قیمت ها هستیم.
وزیر صمت با اذعان به وجود فساد در توزیع 
نهاده های دام و طیــور نیز بر لزوم کنترل 
بیشتر وزارت کشاورزی بر این بازار تاکید 
کرد و گفت: در حال حاضر ورق فولادی به 
صورت اعتباری به تولیدکنندگان خودرو 
و لوازم خانگی تحویل داده می شود که بر 
قیمت هم تاثیرگذار بوده است. تاکنون در 
سال جاری تولید فولاد هشت درصد رشد 
داشته و احتمالا تا پایان ســال این رشد 

تقریبا به ۱۰ درصد خواهد رسید.

   انحصار، عامل کیفیت نامطلوب 
خودرو

رزم حسینی با اشاره به برنامه صمت برای 
رشد ۱۵ درصدی ساخت داخل در صنعت 
خودرو، گفت: بخش خصوصی هم متعهد 

شــده ۴۰ تا ۵۰ درصد داخلی سازی در 
صنعت خودرو انجام دهد. به عبارت دیگر 
تحریم فرصتی شــد که به ظرفیت های 
داخلی بپردازیم و نمونه آن صنعت لوازم 
خانگی است. هرچند به دلیل تامین مواد 
اولیه از خارج کالاها گران شد، اما مشخص 

شد می توانیم بازار را تامین کنیم.
وی در پایان دلیــل کیفیت پایین خودرو 
در ایران را انحصاری بودن صنعت خودرو 
دانســت و گفــت: وزارت صمــت دنبال 
تصدی گری نیست و رقابتی کردن صنعت 
خودرو جــزو برنامه هــای وزارت صمت 
اســت و فقط هم واردات مطرح نیست، 
بلکه حضور شرکت های تولیدی دیگر در 
کنار دو خودروســاز بزرگ مطرح است، 
و تا خودروســازی رقابتی نشود کیفیت 

نامطلوب خودروها، بهبود نخواهد یافت.

رزم حسینی قول کاهش قیمت خودرو را داد 

وعده های خودرویی وزیر
وزیر صنعت، معدن و تجارت )صمت( ریشه بسیاری از 
فسادها و دلالی ها در ســاختار اقتصادی ایران را در دو 
نرخی بودن ارز دانست و همچنین وعده داد که با دنبال 
شدن سیاســت فراوانی کالا و افزایش تولید، قیمت ها 

کنترل و متعادل شود.

مسکن

با تسهیلات خانه اولی می توان ۵.۹ متر خانه خرید

وامی که اصلا برای خانه دار شدن کافی نیست
گذشته از آنکه وام 1۶0 میلیون تومانی مسکن یکم، حالا فقط کفاف خرید ۵ متر و ۹0 سانتیمتر 
خانه در تهران را می دهد، پرداخت اقساط ماهیانه یک میلیون و 700 هزار تومانی آن از عهده 

اقشار پایین برنمی آید.

اثرگذاری تسهیلات ۱۶۰ میلیون تومانی صندوق پس اندازمسکن یکم هر ماه کمرنگ و کمرنگتر می شود 
تا جایی که هم اکنون به کمترین میزان خود از زمان تصویب در سال ۱۳۹۴ رسیده است؛ به طوری که در 

حال حاضر این وام فقط ۷.۸ درصد قیمت یک مسکن ۷۵ متری را در تهران پوشش می دهد.
با توجه به جدیدترین آمار از قیمت مسکن شهر تهران در آبان ماه ۱۳۹۹ یعنی ۲۷ میلیون و ۱۰۰ هزار 
تومان در هر متر مربع، وام ۱۶۰ میلیون تومانی مسکن زوجین خانه اولی کفاف ۱۲ درصد از قیمت یک 
آپارتمان ۵۰ متری، ۹.۸ درصد یک واحد ۶۰ متری و ۷.۸ درصد یک واحد ۷۵ متری را می دهد. یعنی با 

وام ۱۶۰ میلیون تومانی فقط می توان ۵ متر و ۹۰ سانتیمتر مسکن در شهر تهران خریداری کرد.
اگر به صورت انفرادی اقدام به دریافت این نوع وام کنید ۸۰ میلیون تومان به شما تعلق می گیرد که حدود 

۴ درصد یک خانه ۷۵ متری را پوشش می دهد.
این در حالی است که با دریافت وام ۸۰ میلیون تومانی باید برای مدت ۱۲ سال ۸۶۵ هزار تومان و با دریافت 
تســهیلات ۱۶۰ میلیون تومانی ماهیانه یک میلیون و ۷۰۰ هزار تومان به مدت ۱۲ سال بپردازد. با این 
حساب نه تنها این تسهیلات برای خرید خانه در تهران کافی نیست بلکه با توجه به اقساط نسبتا بالای آن 

بسیاری از متقاضیان از دریافتش خودداری می کنند.
مدتهاست که پیشنهاد افزایش وام خانه اولی ها از سوی برخی کارشناســان و نمایندگان مجلس ارایه 
می شود اما محمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازی موافق این ایده نیست و آن را تورم زام می داند. او اوایل 
آبان ماه امسال هم گفت که »منتظریم تا قیمتها فروکش کند و ســپس سر فرصت در این باره تصمیم 
گیری کنیم«. این صحبت وزیر بدان معناست که وام مسکن شاید بالا برود اما حالا نه. بالا بردن سقف این 
تسهیلات مخالفانی هم در بین نمایندگان مجلس دارد. سیستم بانکی نیز ظاهرا برنامه ای برای بالا بردن 

رقم تسهیلات ندارد.
همچنین در روزهای اخیر، پاک فطرت عضو کمیســیون عمران مجلس، با بیان اینکه افزایش ســقف 
تسهیلات خرید مسکن، حجم نقدینگی را در بازار بالا می برد، گفته است: این مسئله تنها موجب افزایش 

چشمگیر قیمت مسکن می شود.
بدین ترتیب به نظر می رسد افزایش سقف تسهیلات مسکن از یک طرف ناکارآ و از طرف دیگر تورم زا است. 
بنابراین کارشناسان می گویند دولت باید برنامه های دیگری از جمله افزایش ساخت و ساز، واگذاری زمین 
رایگان به متقاضیان واقعی، راه اندازی صندوقهای زمین و مسکن، تقویت تعاونیها و دیگر برنامه ها را به 

منظور خانه دار کردن اقشار متوسط و پایین در دستور کار قرار دهد.

   دست مسکن از تسهیلات کوتاهتر شد
از طرف دیگر، آذرماه سال گذشته رییس جمهور دستور داد که بانکها ۲۰ درصد از تسهیلات خود را به 
حوزه مسکن اختصاص دهند ولی آمار نیمه نخست امسال نشان می دهد فقط ۵.۵ درصد وامها به بخش 
مسکن پرداخت شده است. بانکها در نیمه نخست امســال ۶۹۷ هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداخت 
کرده اند که بخش مسکن ۳۹ هزارمیلیارد تومان آن را شامل می شود. یعنی فقط ۵.۵ درصد وامها به حوزه 
مسکن اختصاص یافته که از این میزان ۳۰ درصد به خرید و ۷۰ درصد به ساخت تعلق داشت. به بیان دیگر 

سهم ساخت و ساز از کل تسهیلات بانکی ۱.۵ درصد بوده است.

رمز ارز

ایسنا
گـــزارش

همه چیز درباره کیف پول 
اکسکوینو و مزیت های 

آن
یک  اکســکوینو 
ارائــه  ســامانه 
ارز  خدمــات 
دیجیتال اســت که کیف پول های ارز 
دیجیتال را تحت عنــوان کیف پول 
اکسکوینو به کاربران خود عرضه می 

کند. 

کیف پول رایگان اکسکوینو یکی از انواع کیف 
پول های ارز دیجیتال است که برای نگه داری 
ارز دیجیتال از آن استفاده می شود. درواقع 
ارز دیجیتال ماهیت فیزیکی ندارد به همین 
دلیل نیازمند کیف پول دیجیتال میباشد. در 
این مقاله با رمزینکس همراه باشید تا شما را 
یا کیف پول رایگان اکسکوینو و مزیت های 

استفاده از آن بیشتر آشنا کنیم.

   کیف پول اکسکوینو چیست؟
از آن جایی که روزانــه تقاضا برای کیف پول 
های ارز دیجیتال رو به افزایش اســت، انواع 
مختلفی از این کیف پول ها ارائه شده است. 
سامانه اکسکوینو نیز کیف پول های رایگان 
اکسکوینو را وارد بازار کرده است. این کیف 
پول ها برترین ارز های دیجیتال دنیا همچون 
بیت کوین، اتریوم، ریپل، لایت کوین و … را 
می پذیرند. با استفتده از این کیف پول شما 

می توانید تراکنش هایی همچون 
برداشت، واریز و تبدیل ارز را انجام دهید.

   مزیت های استفاده
از آنجایی که استفاده از کیف پول های بین 
المللی و دسترســی به آن ها برای ایرانیان 
دشوار شده است، کیف پول اکسکوینو میتواند 
بهترین و راحــت ترین انتخاب باشــد. این 
کیف پول با داشتن تمامی قابلیت های یک 
والت ارز دیجیتال، و پذیرش بیشتر ارز های 
دیجیتال برتر به ویژه بیــت کوین، انتخابی 

عالی برای ایرانیان است.
همچنین این کیف پول بــا دارا بودن بخش 
احراز هویت، این اطمینان را به شما میدهد 
که امنیت اســتفاده از این کیف پول بسیار 
بالاست. از جمله مزایای این کیف پول رایگان 
بود آن است که هر شخصی را قادر به استفاده 

از آن می کند.

   نحوه استفاده از کیف پول اکسکوینو
برای استفاده از خدمات این کیف پول، باید 
ابتدا وارد ســایت اکسکوینو شــده و پس از 
ثبت نام و ورود به حساب کاربری، از قسمت 
“مدیریت کیف پــول ارز دیجیتال” اقدام به 
انجام تراکنش های ارز دیجیتال بکنید. شما 
میتوانید هم از طریق اپلیکیشن موبایل و هم 
از طریق وبســایت آن با لپ تاپ وارد شوید. 
شما می توانید در این کیف پول، موجودی هر 
کدام از ارز های دیجیتال و ارزش ریالی آن ها 
را ببینید. در ادامه به تراکنش هایی که با این 

کیف انجام می شود، می پردازیم.

   انــواع تراکنش ها بــا کیف پول 
اکسکوینو

واریز ارز دیجیتال
پس از ورود به حســاب کاربــری خود و 
انتخاب گزینه “مدیریــت کیف پول” وارد 
کیف پول خود می شــوید. از قسمت کیف 
پول گزینه واریز را انتخاب کرده که آدرسی 
را مشــاهده خواهید کرد. با کپی کردن این 
آدرس و اســتفاده ازآن در سایت مبدا، ارز با 
موفقیت به کیف پول شما واریز خواهد شد. 
برای اطمینان از انتقال صحیح پول موجودی 
را قبل و بعد از واریز چــک کنید. همچنین 
در هنگام واریز باید توجه داشــته باشد که 
علاوه بر مبلغ مورد نظری که میخواهید واریز 
 کنید، مبلغ کارمزد سایت مبدا را هم در نظر

 بگیرید.

   برداشــت ارز دیجیتال از کیف پول 
اکسکوینو

مشابه قبل به قسمت مدیریت کیف پول خود 
وارد شده و گزینه “برداشت” را انتخاب کنید. 
توجه داشته باشید که مبلغ کار مزد را در نظر 
بگیرید. پس از وارد کردن مبلغ، در ســایت 
مقصد آدرس را کپی کرده و مجددا به کیف 
پول وارد شــده و آدرس را وارد کنید. گزینه 
ای تحت عنوان Max وجــود دارد که برای 
برداشــت کل مقدار ارز دیجیتال مورد نظر، 

استفاده می شود.
توجه داشته باشــید که کاربران برای انتقال 
موجودی کیف پول ریالی خود به حســاب 
بانکی باید با انتخاب گزینه برداشــت و وارد 
کردن مبلغ و کد شبا اقدام به انتقال پول به 

حساب بانکی بکنند.

   تبدیل ارز ها به یکدیگر
در همان قسمت مدیریت کیف پول، ارزی که 
خواهان تبدیل آن هستید، انتخاب کنید. خود 
سایت به شما نشان می دهد که این ارز، به چه 
ارز هــای دیجیتال دیگــری میتواند تبدیل 
شــود. با انتخاب ارز مقصد و انتخاب گزینه 
 “تبدیل” تراکنش بــا موفقیت انجام خواهد

 شد.
می توان گفت کــه این کیف پــول انتخابی 
مناسب برای معامله گران ارز دیجیتال به ویژه 
در ایران است. این کیف پول با حفظ امنیت 
تراکنــش و ارز های دیجیتــال کاربران، در 
عین رایگان بودن کار را برای کاربران راحت 

کرده است. 
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ابرآروان بازه زمانی حمایت از استارت آپ ها را یک سال افزایش داد
ابرآروان که در یک سال نخست فعالیت استارت آپ ها،خدمات زیرساختی رایگان به آنها عرضه می کرد، با 
توجه به کرونا و آسیب پذیری کسب وکارها این بازه زمانی را به دو سال افزایش داد. از ابتدای سال تاکنون 

بیش از ۱۵۰ استارت آپ توانستند از خدمات ابرآروان به رایگان یا با تخفیف بالا بهره ببرند.
در این طرح حمایتی،استارت آپ هایی که از سمت شتاب دهنده ها به ابر آروان معرفی می شوند، می توانند 

براساس تفاهم نامه  امضا شــده با ابرآروان تا یک ســال آینده با ۵۰ تا ۱۰۰درصد تخفیف از همه یا یکی از 
محصولات شبکه  توزیع محتوا )CDN(، امنیت ابری و خدمات ویدیو و پخش زنده استفاده کنند. ابر آروان 

هم چنین تفاهم نامه هایی با سازمان فناوری اطلاعات ایران و معاونت علمی ریاست جمهوری امضا کرده و به تیم های 
نوآفرین تسهیلات رایگان و ویژه ارائه می دهد.

 براساس این گزارش از ابتدای سال تاکنون بیش از ۱۵۰ استارت آپ توانستند در قالب این طرح های حمایتی از خدمات ابر آروان به رایگان یا 
با تخفیف بالا استفاده کنند. براساس تفاهم نامه  ابر آروان با شتاب دهنده ها، در حال حاضر، استارت آپ ها می توانند از طریق شتاب دهنده های 
پارادایس هاب، تریگ آپ، خانه  نوآوری، دیموند، فینووا، تیوان، امید و فضای کار اشتراکی باکس یا سامانه ی نوآفرین، سازمان فناوری اطلاعات 

ایران و معاونت علمی نهاد ریاست جمهوری، از این خدمات بهره مند شوند.

سابقه پرداخت حقوق یا هرگونه 
فیش مالی باید در بخش 

حسابداری ثبت شود. این امر 
از سوی برندهای بزرگ در قالب 

فایل  های فضای ابری صورت می 
 گیرد. کسب و کارهای کوچک در 

اغلب مسیر توسعه  شان نسبت 
به این امر توجهی ندارند

،،
فرصت امروز

یادداشـــت
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 نشانه های
 احیای بورس

مهم ترین فاکتوری که باعث شــده 
روند بازار سرمایه رو به تغییر مسیر 
و صعود حرکت کنــد، حرکت ذاتی 
و اصــلاح قیمتی بود کــه هرچند 
ظرف دو، ســه ماه گذشــته تجربه 
تلخی برای سهامداران رقم زد؛ اما با 
توجه به همین مکانیزم ذاتی حصول 
نسبی تعادل را در بازار مشاهده می 
کنیم. یکی از شــواهد موجود برای 
این نتیجــه گیــری افزایش حجم 
معاملات است. شــاهد دوم تغییر 
مستمر روند مثبتی بوده که ظرف ۱۰ 
روز گذشته در بورس داشتیم و مسلما 
به دلیل یونیک بودن بازار ســرمایه 
و پتانســیل هایی که در این فضای 
کسب و کار وجود دارد کماکان حرف 
اول و آخر برای جذب نقدینگی در این 
بازار زده می شود. خوشبختانه چون 
این بازار مورد حمایت مســئولان، 
حاکمیت و دولت است انتظار داریم 
که همین روند ادامه داشــته باشد؛ 
اما تجربه تلخ دو، ســه ماه گذشته 
و اصــلاح قیمــت ۴۰ درصدی که 
شــاخص را در کف خود پایین آورد 
و برخی از صنایع و شرکت ها تا ۷۰ 
درصد اصلاح قیمت داشــتند این 
تردید را کمــاکان در اذهان نگه می 
دارد که بی مهابا و بــی دلیل هیچ 
شــرکت و صنعتی نبایــد افزایش 
قیمت داشته باشــد مگر براساس 
تطبیق و تطابق با متغیرهای اثرگذار 
بر وضعیت عملیات و ســود و زیان 
شرکت ها. با زمزمه هایی که در بازار 
ارز با وجود تعطیلی به گوش می رسد 
که نشان دهنده ثبات در ریزش نرخ 
ارز است؛ بنابراین دلیل مضاعفی می 
شود برای حرکت مجدد نقدینگی به 
بازار سرمایه. مسئولان در حال حاضر 
باید از شدت نوسان مثبت قیمت و 
شاخص در زمان ها و حالت هایی که 
تطابق ندارد، حراست و حفاظت کنند 
و نقش بازارسازان و بازارگردان ها و 
صندوق های بازارگردانی در اینجا به 

شدت پررنگ تر می شود.
اگر مراقبت نکنیم و به همین صورت 
پیش برویم، اتفاق ابتدای سال تکرار 
خواهد شد و مجددا دیوار اعتماد در 
سال ۹۹ فروخواهد ریخت و مسلما 
فراموش کردن ایــن نابهنجاری به 
این راحتی نیست. مسئولان جا دارد 
که خیلی مراقبت لازم را در این ایام 

داشته باشند.
شرکت های بنیادی و شرکت هایی 
که حدود ارزش ذاتی خود با تلورانس 
مثبــت و منفی معامله می شــوند 
چون روی شاخص بسیار تاثیرگذار 
هستند، خوشــبختانه این اتفاق در 
حال حاضر برای آنها می افتد و یک 
شیب ملایمی هم با فرض ثابت بودن 
شــرایط حالِ حاضر تا انتهای سال 
مثلا ۱۵ تا ۲۰ درصد اضافه بر همین 
وضعیتی که الان هســتیم را ادامه 
می دهیم؛ اما کماکان بیش از ۱۵۰ 
تا ۲۰۰ شــرکت به دلیل نخوردن 
حجم مبنا، توقــف نماد معاملاتی و 
دلایل دیگر اصلاح قیمت نکرده اند. 
این مورد باعث می شود شتاب رشد 
شاخص و ثبت عمومی قیمت ها تا 
حدودی کندتر شود. این جابه جایی 
ناگزیر حتما باید انجام شود. برخی 
شرکت ها بی دلیل و بی پایه و اساس 
افزایش پیدا کرده بودنــد و الان در 
کوران اصلاحات فراگیر در بورس این 
شرکت ها حضور نداشتند و جا دارد 
اصلاح قیمت صورت بگیرد. »افزایش 
حجم معاملات«، »روند اصلاحی« 
و »ثبات نســبی در بازار ارز« تایید 
می کند که روند بازار ما از آن روند رو 
به نزول خارج شده ولی این دلیل بر 
یک صعود شارپی مجدد محسوب 

نمی شود.

تجارت نیوز
تحلیــل بورس
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رئیس انجمن علمی طبیعت گردی ایران:

گردشگری صنعتی خلاقیت محور است

رئیــس انجمن علمــی طبیعت گردی ایــران گفت: 
باید پذیرفــت که بدون خلاقیت و بدون اســتفاده از 
ظرفیت های علمی صنعت گردشگری پیش نخواهد رفت. 
در حال حاضر چشم این صنعت به افراد خلاق، استارت آپ ها، علم و تخصص 

است تا بتوانند این صنعت را از منجلاب خارج کند.

فرید جواهرزاده در خصوص ارتباط علم با صنعت گردشگری اظهار کرد: اینکه صنعت 
گردشــگری چه مقدار علمی است شاید نتوان پاســخ خوبی در جواب آن داشت اما 
می توان گفت که فاصله عمیقی بین علم و گردشگری در کشور ما وجود دارد، مفهومی 
که به طور ساده بخواهیم بیان کنیم مفهوم »سواد گردشگری« است که به گونه ای 
طی سال های گذشته در این حوزه اتفاقات خوبی رخ داده و دیدگاه سنتی گردشگر به 

دیدگاهی علمی و تخصصی تغییر پیدا کرده است.
وی افزود: در همین راستا باید گفت که افراد علاقه مند و فعال در این حوزه به سمت 
گردشگری علمی و تخصصی در حال تغییر گرایش هستند، البته لازم به ذکر است که 

در حال حاضر هنوز با جایگاه اصلی این موضوع فاصله زیادی وجود دارد.
رئیس انجمن علمی طبیعت گردی ایران ادامه داد: متاسفانه در صنعت گردشگری ما 
از دستاوردها استفاده زیادی نمی شود، شاید بخشی از مساله این باشد که باورهای 

صحیح و درست در این حوزه هنوز تفهیم نشــده و یا شاید خود علم نیز 
نتوانسته آن طور که باید و شــاید راهکارهای برون رفت از مشکلات را به 
صنعت گردشگری ارائه کند؛ در خصوص موضوع گفته شده من هر دو طرف 
ماجرا را مقصر می دانم و نباید گفت که تنها متولیان گردشگری ما مقصر 
هستند، در حوزه علمی نیز شاید کار بایسته و شایسته ای انجام نگرفته است.

جواهرزاده خاطرنشــان کرد: در حوزه علم گردشــگری در کشور واقعیت 
این است که حدود ۱۵ بیشتر نیست که رشته ای به نام گردشگری به شکل 
آکادمیک و تخصصی در دانشگاه های کشور تدریس می شود و در حال حاضر 

هنوز خروجی مشخصی ندارد.
وی اضافه کرد: برای مثال دوره دکتری نزدیک به چهار ســال است که راه 
اندازی شده و هنوز خروجی مشــخصی ندارد، پس ما با طفل نوپایی در این 
خصوص مواجه هستیم و نباید توقع زیادی داشته باشیم که نسبت به سایر 
رشته ها، فنون و تخصص ها بتوانیم متخصصین گردشگری با جایگاه علمی 

شایسته داشته باشیم.
رئیس انجمن علمی طبیعت گــردی ایران بیان کرد: امــا در کل به جهت اینکه نوع 
فعالیت های گردشگری مبتنی بر خدمات بوده و ذات خدمات متاسفانه با علم مقداری 
فاصله دارد، شرایط به گونه ای پیش آمده که این فاصله بسیار عمیق شده است؛ البته 
امیدواریم که با فعالیت هایی که در حوزه پژوهشــی، دانشگاهی و انجمن های علمی 
مرتبط مانند انجمن علمی طبیعت گردی ایران انجام می شود این خلا و فاصله کاهش 

یابد.
جواهرزاده تصریــح کرد: یک واقعیت وجــود دارد که صنعت گردشــگری صنعت 
خلاقیت محور است، باید بپذیریم که بدون خلاقیت و بدون استفاده از ظرفیت های 
علمی کارها پیش نخواهد رفت؛ آنچه که تا امروز در صنعت گردشگری کشور ما به آن 
عمل شده بیشتر جنبه سنتی این صنعت بوده است اما در حال حاضر که این صنعت با 
مشکلات عدیده ای مواجه شده، چشم امید این صنعت به افراد خلاق، استارت آپ ها، 
علم و تخصص است تا بلکه این موارد بتوانند این صنعت را از منجلاب خارج  کرده و 

مشکلات را حل کنند.
وی ادامه داد: در حال حاضر تقریبا آنچه که در عرصه گردشگری به شکل فعالیت های 
نو قابل مشاهده است همه خلاقانه و مبتنی بر دانش هستند مانند استارت آپ هایی که 
در زمینه سامانه های فروش بلیط وجود دارند. امروزه تمام فعالیت ها حتی فعالیت های 
این صنعت در گوشــی موبایل خلاصه شــده و عملا این نوع تغییر شــکل در حوزه 

فعایلت های گردشگری مبتنی بر دانش و خلاقیت بوده و به سرعت در حال رشد است؛ 
بنابراین بخش های سنتی که غفلت کرده و تغییری نکرده اند، برای همیشه از صنعت 

گردشگری بیرون خواهند ماند و تقریبا از بین خواهند رفت.
رئیس انجمن علمی طبیعت گردی ایران تصریح کرد: این دوران را ما به عنوان دوران 
گذار می شناسیم، دورانی که فعالان این صنعت از سنت به شرایط جدید انتقال پیدا 
می کنند و در شرایط جدید است که بنگاه های گردشگری می توانند فعالیت های شان 

را بر اساس دانش، استفاده از تخصص روز، به روز شدن و خلاقیت تنظیم کنند.

  گردشگری در کشور ما فاقد طرحی جامع است
جواهرزاده در خصوص اینکه ســرمایه گذاران چگونه می توانند متوجه ظرفیت های 
حوزه مورد نظر خود شوند، اضافه کرد: صنعت گردشگری در کشور ما فاقد یک طرح 
جامع است و بزرگ ترین مشکل در توسعه صنعت گردشگری در کشور نداشتن طرح 

است.
وی ابراز کرد: سوال های از قبیل در مشــهد چه مقدار باید ساخت و ساز انجام شود؟ 
مشهد چه حجم از گردشــگر می تواند بپذیرد؟ مشــهد نیازمند چند دفتر خدمات 
مسافرتی است؟ از دسته سوالاتی اســت که یک طرح باید ارائه کند. اگر سوالاتی را 
طراحی کنیم، مطالعات لازم آن انجام نشده و خروجی مشخصی نداشته باشد. پس 

زمانی که صحبت از سرمایه گذاری می کنیم عملا صحبت عبثی خواهد بود.
رئیس انجمن علمی طبیعت گردی ایران خاطرنشان کرد: اتفاقی که در حال حاضر رخ 
می دهد، این است که سرمایه گذاری که قرار است در مشهد سرمایه گذاری کند، توجیه 
می شود که در منطقه ای نزدیک به حرم کار ساخت هتل را انجام دهد و اینگونه می شود 
که بخش زیادی از هتل ها در مشهد زیر خط ضریب اشتغال متوسط هستند و این به 

علت عدم جانمایی و مکان یابی درست و با دقت در این حوزه است.
جواهرزاده ادامه داد: برای مثال در دهه ۱۳۴۰ هجری شمسی چطور یکی از بزرگترین 
مجموعه هتل داری دنیا در خیابان احمدآباد مشهد هتلی پنج ستاره می سازد. سوال 
اینجاست که در همان زمان این هتل نمی توانست در نزدیکی حرم ساخته شود؟ در 
۴۰ سال پیش چه دیدگاهی وجود داشته که هتلی پنج ســتاره در احمدآباد که در 
آن مقطع زمانی قریه بوده ساخته شود؛ پس باید گفت که آن نگاه، نگاهی بلندمدت 
و جامعه محور بوده است که متاســفانه ما اغلب در برنامه ریزی های مان به آن توجه 
نمی کنیم؛ پس چون فاقد یک برنامه و طرح جامع در این حوزه هســتیم به این نکته 

توجه نمی کنیم.

ایسنا
گــــــزارش

استارت آپ

چگونه عوامل حواس پرتی را کاهش دهیم؟

امان از حواسِ پرت!

تیک تاک و اینستاگرام 
مهمترین عوامل 

حواس پرتی در میان 
کارآفرینان محسوب 

می شود. بسیاری از 
افراد به همین خاطر 

اقدام به صرف نظر 
از حضور در این فضا 

می کنند. نکته جالب 
اینکه صرف نظر کامل از 
شبکه های اجتماعی در 
محیط کار بسیار دشوار 

است

فعالیت روزانه در عرصه کســب و کار همیشه همراه با 
چالش های متعددی است. یکی از پرسش های مداوم 
کارآفرینان در مورد چالش های کسب و کار مربوط به 
چگونگی مدیریت المان های پرت کننده حواس است. 
بســیاری از کارآفرینان در طول روز به راحتی حواس 
شان از کارهای اصلی پرت می شود بنابراین رسیدگی 
به وضعیت برندها در این زمینه دارای اهمیت بســیار 

زیادی است.

برخــی از پــروژه های 
کاری در صــورت حتی 
یک روز تاخیــر در ارائه 
نیز برای کســب و کارها 
مشــکل ایجاد می کنند 
بنابرایــن در بلندمــدت 
باید تمام عناصــر ایجاد 
کننده حواس پرتی از عرصه کسب و کار 
حذف شود. در غیر این صورت کیفیت 
کلی عملکرد برند به شدت تحت تاثیر 
قرار خواهد گرفــت. در ادامه برخی از 
مهمتریــن نکات در ایــن زمینه مورد 
بررسی دقیق کارشناس های مختلف 
انجمن کارآفرینان جــوان قرار خواهد 

گرفت.

   نقش تلفن ها
کریس کریستوفر: موسسه مانستر 

اینسایت
تلفن ها و گوشی های همراه بدون تردید 
مهمترین عامل حواس پرتی در عرصه 
کسب و کار محســوب می شود. اغلب 
کارمندان در طور روز به کوچک ترین 
سر و صدایی از ســوی گوشی شان به 
راحتی حواس شــان پرت می شــود 
بنابرایــن بایــد فکری اساســی برای 
کاهش اســتفاده از گوشی های همراه 
و تلفن هــا در محل کار کــرد. تقاضا 
از کارمندان و مدیران ارشــد شرکت 
برای قرار دادن گوشــی هــای همراه 
در وضعیت ســکوت یا خاموشی کلی 
 شان بهترین ایده در این میان خواهد

بود.

   کارهای جانبی
ســاموئل تیموتــی: موسســه 

OneIMS
کارهای جانبی همیشه موجب حواس 
پرتــی کارآفرینان می شــود. این امر 
در شــرکت های بزرگ امــکان ایجاد 
بحران های عجیب و غریب را دارد. شاید 
شما نیز گاهی اوقات خود را در حال کار 
بر روی فرآیندهای جانبــی یافته اید. 
نکته جالب اینکه اغلب افراد ساعت های 
متمادی در طول روز مشغول به این کار 
هســتند بنابراین وضعیت کاری شان 
در مقیاسی کلان به شدت تحت تاثیر 
رسیدگی به فعالیت های جانبی قرار می 
گیرد. تعریف دقیق فعالیت های اصلی 
و تلاش برای پرهیز از کارهای جانبی 
مهمترین نکته در زمینه فعالیت بهینه 
کارمنــدان خواهد بود. اگــر این نکته 
مدنظر برندها قرار گیرد، بســیاری از 

مشکلات شان حل و فصل خواهد شد.

   تیک تاک و اینستاگرام
 ABN فریتــز کلکل: موسســه

Circle
تیک تــاک و اینســتاگرام مهمترین 
عوامل حواس پرتی در میان کارآفرینان 
محســوب می شود. بســیاری از افراد 
به همین خاطر اقدام بــه صرف نظر از 
حضور در این فضا می کنند. نکته جالب 
اینکه صرف نظر کامل از شــبکه های 
اجتماعی در محیط کار بســیار دشوار 
اســت. کارمندان در طول روز نیاز به 
روحیه بخشی و اســتفاده از ابزارهای 
ســرگرمی دارند. در غیــر این صورت 
انگیزه شان برای بهبود وضعیت کاری 
به شدت کاهش خواهد یافت. اگر کسب 
و کار شما نیز به دنبال بهبود وضعیت 
کاری اش است، باید تعیین ساعت های 
مناسب برای تفریح کارمندان در طول 
روز را مدنظــر قرار دهد. کار فشــرده 
همیشه موجب دلســردی کارمندان 
می شــود بنابراین باید به طور مناسب 
میان کار و فعالیت هــای روزانه تعادل 

ایجاد کرد.

   رسیدگی به چند کار به صورت 
همزمان

توماس گریفین: موسســه آپتین 
مانستر

انجام چندین کار بــه صورت همزمان 
ایــده جذابــی در حوزه کســب و کار 
محسوب می شــود. متاسفانه بسیاری 
از کسب و کارها در این زمینه با شرایط 

دشــواری مواجه می شــوند. افراد در 
زمینه رسیدگی به امور مختلف دارای 
محدودیــت توانایی هســتند. این امر 
نوعی نقطه ضعف محسوب نمی شود. 
اگر کارمندان اقدام بــه مدیریت ۴ یا 
۵ پــروژه به صورت همزمــان نمایند، 
وضعیت کاری شــان به شدت دشوار 
خواهد شــد بنابراین باید همیشــه به 

دنبال راهکارهایی برای بهبود وضعیت 
شــرکت در قالب رســیدگی به تعداد 
کارهای مناســب بود. انگیزه برخی از 
کارمندان بــرای مدیریت چندین کار 
به صورت همزمان ناشی از عدم تجربه 
در این زمینه اســت بنابراین پیش از 
تایید مدیریت چندین پروژه از ســوی 
کارمندان باید به نکات مهم تر نیز توجه 
کرد. در غیــر این صــورت کارمندان 
به طور مداوم با حــواس پرتی مواجه 

خواهند بود.

   کانال های چت کسب و کار
جان براکت: موسسه اسمش بالون

امروزه کانال ها و انجمن های بســیار 
زیادی بــرای افراد درگیــر در عرصه 
کسب و کار ایجاد شده است. برخی از 
کارمندان در طول روز اقدام به حضور 
در کانال های چت مختلف می کنند. 
این امر شــاید در نگاه نخســت نوعی 
تفریح کم هزینه باشد، اما به ساعت های 
بســیار زیــادی از کارمنــدان خواهد 
گرفت بنابراین باید همیشه با احتیاط 
نســبت به حضور کارمندان در چنین 

عرصه ای قضاوت کــرد. اگر کارمندان 
ساعت های بسیار زیادی در کانال های 
موردنظر حضور داشــته باشــند، در 
عمل وقتی برای رسیدگی به کارهای 
اساســی باقی نخواهد مانــد بنابراین 
باید همیشه نســبت به محدودسازی 
حضور کارمندان در چنین کانال هایی، 
 به ویــژه در ســاعت های کاری، اقدام

 کرد.

   صداهای آزاردهنده محیط
جاش کاهلباچ: موسسه هولسیل 

سویت
برخی از کســب و کارها در دفتر کاری 
شان با مشکل صدای پس زمینه مواجه 
هســتند. این امر دلایل متنوعی دارد. 
گاهی اوقات در اطراف محل کار ســر 
و صدای زیادی وجــود دارد، گاهی هم 
سر و صدای سایر کارمندان بسیار زیاد 
است. مشــکل موردنظر هرچه باشد، 
باید به سرعت نسبت به رفع اش اقدام 
کرد. در غیر این صــورت حواس پرتی 
در میان کارمندان به شــدت افزایش 

خواهد یافت.
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